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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 8/2009 
Caràcter: ordinària 
Data: 24 de juliol de 2009 
Horari: de 11:00 a les 15:20 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

Marta Camps Torrens,  1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra  Albà,  4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,  Regidor 
Sara Mestres Llusà,  Regidora 
Luis Franco Bergua,  Regidor 
Neus Brocal Mañas,  Regidora 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Enrique Vicente Añaños,  Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 26 de juny de 2009. 

 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDI A DES DE DARRER PLE 
  
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que 
van el núm. 3917 fins al núm. 4680, ambdós inclosos. 

 
 
3.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA DE 22-7-09 DECLAR ANT DOS DIES DE DOL 
OFICIAL AMB MOTIU DE LA MORT DE QUATRE MEMBRES DEL GRAF 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de 22-7-09, el qual en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1r. Declarar els dies 22 i 23 de juliol de 2009, com a dies de dol oficial a l'Ajuntament de 
Lleida, amb motiu de la defunció de quatre membres del Grup de Reforç en Actuacions 
Forestals (GRAF) de Lleida, quan efectuaven tasques d'extinció d'un incendi a les 
comarques de Tarragona, posant les banderes oficials a mitja asta com a manifestació 
publica d'aquest dol.  
 
2n.  Aquest acord serà sotmès a ratificació en el proper Plenari de la Corporació. 
 
 
4.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE QUATRE DECRETS D'ALCA LDIA 
     
La corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l'Alcaldia: 
 
- Decret de 8-07-2009 relatiu a la compareixença en el recurs contenciós administratiu 
interposat per la comunitat autònoma d'Aragó contra un acord del Consorci del Museu de 
Lleida Diocesà i Comarcal i nomenar procuradors i lletrats per representar i defensar 
l'Ajuntament.           
- Decret de 9-07-2009 de nomenament dels membres que formaran part del Consell 
Assessor per a la Societat de la Informació de Lleida.   
 
- Decret de 14-07-2009 sobre el nomenament del representant d’un membre del Consell 
Assessor per a la Societat de la Informació de Lleida, a proposta del grup del PP.   
 
- Decret de 15-07-2009 de delegacions de funcions d'Alcaldia,  Secretaria i Intervenci durant 
el mes d'agost. 
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5.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE LA  GENERALITAT DE 
CATALUNYA I L'AJUNTAMENT DE LLEIDA PER A LA CONSTRU CCIÓ DE LA SEU DEL 
CENTRE-MUSEU D'ART DE LLEIDA 
  
La Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Lleida consideren convenient coordinar les 
seves respectives actuacions museístiques amb l'objectiu d'impulsar i executar la segona 
fase constructiva del complex d'art modern i contemporani Centre-Museu d'Art de Lleida, que 
inclou la construcció d'un edifici de nova planta i la integració de les instal·lacions i serveis 
amb l'edifici antic de La Panera, d'acord amb el seu Pla Arquitectònic i Museològic. 
 
Vist el text del Conveni de col·laboració entre la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de 
Lleida per a la Construcció de la Seu del Centre-Museu d'Art de Lleida. 
 
Vist l'informe de la Comissió Informativa de Promoció Cultural i Festes reunida el dia 20 de 
juliol de 2009, per unanimitat s'acorda: 
 
APROVAR el Conveni de col·laboració entre la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de 
Lleida per a la construcció de la Seu del Centre-Museu d'Art de Lleida. 

 
 
6.- APROVACIÓ CANVI DE DENOMINACIÓ DE LLOC DE TREBA LL (CAP D'UNITAT DE 
GESTIÓ I FINANÇAMENT D'INVERSIONS) 
  
Vista la proposta del gerent de Recursos Humans i Via Pública, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el canvi de denominació del lloc de treball de cap d'Unitat Tècnica d'Endeutament, 
Inversions i Consorci pel de cap d'Unitat de Gestió i Finançament d'Inversions. 

 
 
7.- APROVACIÓ CANVI DE DENOMINACIÓ DE LLOC DE TREBA LL (CAP D'UNITAT 
TÈCNICA DE PROCESSOS DE SUPORT A LA CIUTADANIA) 
  
Vista la proposta del gerent de Recursos Humans i Via Pública, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el canvi de denominació del lloc de treball cap d'Unitat Tècnica de Promoció Cívica 
pel de cap d'Unitat Tècnica de Processos de Suport a la Ciutadania. 
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8.- APROVACIÓ DE L'ORGANIGRAMA DE LA GUÀRDIA URBANA  
  
Atesa la necessitat de crear un nou Organigrama en la Guàrdia Urbana que reflecteixi la 
realitat de l'organització i funcionament de la mateixa i que suposarà una millor 
reorganització del cos de la policia local de Lleida, com així mateix una modernització, amb 
la finalitat de fer-la més operativa i propera a la societat i que  la vegada pugui suposar una 
optimització de la gestió dels recursos humans. 
 
Atès l'informe emès per l'Intendent Cap de la Guàrdia Urbana en data 16/07/09, en el qual fa 
un estudi pormenoritzat i profund de l'estructura de l'organigrama, dividint-la en tres grans 
blocs: Assistència a la Prefectura, Trànsit i Seguretat Ciutadana. 
 
Ateses les diverses reunions mantingudes per aquesta Corporació i els representants 
sindicals amb la finalitat de confeccionar, aprovar i posar en funcionament, al més aviat 
possible, l'esmentat organigrama. 
 
Atès que en la Mesa de la Guàrdia Urbana de data 16/07/09 es va arribar a un acord 
definitiu. 
 
Per unanimitat s'acorda: 
 
L'aprovació de l'organigrama de la Guàrdia Urbana de Lleida 

 
 
9.- NOMENAMENT PER A LA COBERTURA DEL LLOC D'ADJUNT  A SECRETARIA 
GENERAL 
  
Ateses les bases de mèrits específics que han de regir el concurs ordinari per a la provisió 
en propietat del lloc de treball D'ADJUNT A  LA SECRETARIA GENERAL de l'Ajuntament de 
Lleida, reservat a funcionaris d'administració local amb habilitació de caràcter estatal, 
informades per la Junta de Govern Local de data 3/02/09 i aprovades per Decret d'Alcaldia 
de data 6/02/09. 
 
Atesa la resolució GAP/1615/2009, de 2 de juny, publicada al DOGC núm. 5400 de data 
15/06/09, per la qual es dóna publicitat a les convocatòries de concurs ordinari de Catalunya 
de trasllats per a la provisió dels llocs de treball reservats a personal funcionari amb 
habilitació de caràcter estatal vacants a les entitats locals, entre les quals es convoca el lloc 
de treball d'adjunt a la Secretaria General de l'Ajuntament de Lleida.  
 
Atès que una vegada finalitzat el termini per a presentar sol·licituds per participar en aquest 
concurs consta únicament la formalitzada pel funcionari d'habilitació de caràcter estatal Sr. 
Enrique Vicente Añaños (NRP 18007657/35/Z/3012) 
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Atesa l'Acta de data 13 de juliol de 2009 del Tribunal avaluador del concurs ordinari reservat 
a funcionaris d'habilitació de caràcter estatal, corresponent al lloc de treball d'adjunt a la 
secretaria general de l'Ajuntament de Lleida, en la  qual es fa constar que l'únic concursant 
disposa del Nivell C de català i que una vegada feta la valoració de mèrits (la puntuació de la 
qual es reflecteix en l'Annex a la mateixa Acta) dóna una puntuació total de 80,88 punts.  
 
Atès que una vegada feta l'entrevista personal prevista a les bases a l'aspirant, aquesta es 
considerada satisfactòria a tots els efectes pels membres del Tribunal. 
 
Atès que, en la mateixa Acta, el Tribunal avaluador acorda, per votació unànime,  elevar al 
Ple la proposta de resolució de nomenament per a la cobertura del lloc de treball d'adjunt a 
la Secretaria General de l'Ajuntament de Lleida del funcionari d'habilitació de caràcter estatal 
Sr. Enrique Vicente Añaños (NRP 18007657/35/Z/3012), per haver acreditat el compliment 
dels requisits previstos en les bases de la convocatòria i per haver obtingut la puntuació final 
de mèrits més elevada. 
 
Atès que s'han complert les normes reglamentàries i de les bases de la convocatòria i el 
procediment establert. 
 
Atès el Reial Decret 1174/1987, de 18 de setembre, pel qual es regula el règim jurídic dels 
funcionaris d'Administració Local amb habilitació de caràcter estatal i el Decret 195/2008, de 
7 d'octubre, pel qual es regulen determinants aspectes del règim jurídic del personal 
funcionari amb habilitació de caràcter estatal de les entitats local de Catalunya. 
  
Per unanimitat dels assistents, s'acorda: 
 
1r. El nomenament per a la cobertura del lloc de treball d'adjunt a la Secretaria General de 
l'Ajuntament de Lleida del funcionari amb habilitació de caràcter estatal Sr. Enrique Vicente 
Añaños (NRP 18007657/35/Z/3012), per haver acreditat el compliment dels requisits 
previstos en les bases de la convocatòria i per haver obtingut la puntuació final de mèrits 
més elevada. 
 
2n. Trametre la resolució del concurs a la Direcció General d'Administració Local del 
Departament de Governació i Administracions Públiques, als efectes previstos a la Resolució 
GAP/1615/2009, de 2 de juny, per la qual es dóna publicitat a les convocatòries de concurs 
ordinari de Catalunya de trasllats per a la provisió dels llocs de treball reservats a personal 
funcionari amb habilitació de caràcter estatal vacants a les entitats locals, tenint en 
consideració que s'ha presentat una única sol·licitud de participació al concurs.  
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10.- CREACIÓ D'UNA PLAÇA DE TÈCNIC DE GRAU MITJÀ, G RUP B 
  
Atesa la Sentència núm. 55/2003 del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, Sala 
Contenciosa Administrativa, Secció Cinquena, dictada en el Recurs Contenciós administratiu 
núm. 994/1998 , en la qual s'estima parcialment el recurs presentat pel senyor Joan Valls 
Ribes, declarant no ajustat a Dret i anul·lant l'acord impugnat del Ple de l'Ajuntament de 
Lleida de 24/04/1998, que ha estat ratificada mitjançant la Sentència de data 28/01/2008, 
dictada pel Tribunal Suprem, sala contenciosa administrativa, secció setena, dictada en el 
recurs de cassació núm. 2001/2003, 
 
Atès que la plaça i el lloc de treball que ocupava el senyor Joan Valls Ribes en el moment de 
l'adopció de l'acord plenari abans esmentat, van ser amortitzats en data 19/12/2007, 
procedeix la creació d'una plaça i d'un lloc de treball, de similars característiques als que 
ocupava, per tal de fer efectiva l'execució de l'esmentada sentència. 
 
Amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC, PP, ERC  ICV-EUiA i del regidor no 
adscrit i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU, s'acorda: 
 
1r. La creació d'una plaça de Tècnic Grau Mitjà, de l'Escala d'Administració Especial, 
Subescala Tècnica, Grup B, Nivell de Destí: 22, i d'un lloc de treball: Assessor Econòmic. 
Les retribucions d'aquest  lloc de treball d'Assessor Econòmic seran les següents: Nivell 1: 
14, Nivell 2: 1, Jornada de dedicació especial i d'incompatibilitat.  
 
2n. Habilitar la dotació pressupostària corresponent. 
 
3r. Es faculta al Sr. Alcalde per a que adopti les resolucions necessàries per al 
desenvolupament i l'efectivitat del present acord. 
 
4t. Traslladar aquests acords a la Sala Contenciosa Administrativa, secció cinquena, del 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, als efectes legals adients 
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11.- EXPEDIENT D'APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT DE CRÈD ITS A L'EMPARA DEL 
RDL 5/2009 DE MESURES EXTRAORDINÀRIES DE FINANÇAMEN T PER A LES 
ENTITATS LOCALS, I APROVACIÓ DE MODIFICATS I COMPLE MENTARIS D'OBRES 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, 
amb 18 vots a favor dels grups del  PSC, ERC i del regidor no adscrit i 9 abstencions dels 
grups municipals de CiU, PP i ICV-EUiA,  s'aprova: 
 
1r. El reconeixement de crèdits per import de 7.490.498,58 euros corresponents a despeses 
no aplicades al pressupost de l'exercici 2008. Els crèdits que es reconeixen són els que 
figuren relacionats a l'expedient com a relació número 1. 
 
2n. Aprovar els modificats, complementaris i liquidacions d'obres, l'informe dels serveis 
tècnics i el reconeixement de crèdits per import d'1.067.663,88 euros d'acord amb la 
documentació i la relació número 2 que figura a l'expedient. 
 
3r. Procedir al seu pagament immediat. 
 
 
12.- EXPEDIENT D'APROVACIÓ D'OPERACIÓ EXTRAORDINÀRI A D'ENDEUTAMENT A 
LLARG TERMINI I PLA DE SANEJAMENT PER AL PERÍODE 20 09-2015, D'ACORD AMB 
EL RDL 5/2009 DE MESURES EXTRAORDINÀRIES DE FINANÇA MENT PER A LES 
ENTITATS LOCALS 
  
Vist l'expedient tramitat d'operació extraordinària d'endeutament a concertar per a finançar 
obligacions vençudes i exigibles que varen quedar pendents d'aplicar al pressupost 2008 a 
què fa referència el RDL 5/2009, de 24 d'abril, així com el Pla de sanejament per al mateix 
període d'amortització de l'operació d'endeutament, és a dir 2009-2015. 
 
Vist l'informe favorable de la intervenció referent a l'operació d'endeutament i el Pla de 
sanejament i en concret sobre els requisits exigibles per la norma abans esmentada i la 
viabilitat del Pla de sanejament que es sotmet a aprovació. 
 
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, 
amb 18 vots a favor dels grups del  PSC, ERC i del regidor no adscrit i 9 abstencions dels 
grups municipals de CiU, PP i ICV-EUiA,  s'aprova: 
 
1r. Aprovar el Pla de sanejament financer previst en el Reial Decret 5/2009, per al període 
2009-2015, que s'adjunta al present acord i forma part integrant del mateix i tots els 
documents de l'expedient. 
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2n. Aprovar la concertació d'una operació de crèdit per un import de 13.000.000,00 euros, 
amb un període d'amortització màxim de sis anys i dos de carència, per a finançar 
obligacions vençudes i exigibles que quedaren pendents d'aplicar al pressupost 2008, al 
tipus d'interès, comissió, terminis i garanties que les esmentades entitats tinguin establertes 
per aquestes operacions. 
 
Es faculta al Molt Il·lustre senyor alcalde per a gestionar, convenir les condicions i per a 
dictar quantes resolucions siguin necessàries per a l'efectivitat i desenvolupament d'aquest 
préstec i perquè subscrigui tots els documents públics o privats que siguin necessaris per a 
aquests efectes. 
 
 
13.- EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS DERIVATS DE LA CONCERTACIÓ 
D'UNA OPERACIÓ EXTRAORDINÀRIA D'ENDEUTAMENT A LLARG  TERMINI D'ACORD 
AMB EL RDL 5/2009 DE MESURES EXTRAORDINÀRIES DE FIN ANÇAMENT PER A LES 
ENTITATS LOCALS 
 
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial i 
l'informe de l'interventor,  amb 18 vots a favor dels grups del  PSC, ERC i del regidor no 
adscrit i 9 abstencions dels grups municipals de CiU, PP i ICV-EUiA,  s'acorda: 
      
1r.  Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Ajuntament 2009 (II), 
segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
  
                                             ESTAT DE DESPESES 
                                                       -Augments- 
 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 
2. . . . . . . . . . . . . .            5.509.501,42 
6. . . . . . . . . . . . . .            7.490.498,58  
                  TOTAL. . . . .13.000.000,00 
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ESTAT D'INGRESSOS 
                                                   -Augments- 
 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 
9. . . . . . . . . . . . . . .         13.000.000,00 
                  TOTAL. . . . . 13.000.000,00 
 
                                                 R E S U M 
 
       Augment en despeses            13.000.000,00 
       Augment d'ingressos               13.000.000,00 
                                                         ANIVELLAT 
 
2n. Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Ajuntament 2009 
(II), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment l'expedient al tràmit de 
publicació en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004. de 5 de març, que aprova 
el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
14.- SOL·LICITAR AL SOC DE LA GENERALITAT UNA SUBVE NCIÓ PER A LA 
REALITZACIÓ D'ACCIONS COMPLEMENTÀRIES OCUPACIONALS PER ALS PLANS DE 
BARRIS DE LA MARIOLA I NUCLI ANTIC I ENCARREGAR L'E XECUCIÓ DE 
L'ESMENTAT PROJECTE A L'INSTITUT MUNICIPAL D'OCUPAC IÓ 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
  
1r.  Ratificar la sol·licitud al Servei d'Ocupació de Catalunya de la subvenció per a la 
realització d'accions complementàries ocupacionals i de desenvolupament local per als plans 
de barris de la Mariola i Nucli Antic amb un import total de 481.539,31 euros  i el següent 
desenvolupament: 
 
NON DEL PROGRAMA  /  SUBVENCIÓ SOL·LICITADA  
 
Contractació de personal tècnic de suport en l'àmbit de la intermediació i orientació laboral 
(AODL)   /   54.091,10. 
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Contractació de personal tècnic per al disseny, planificació, coordinació, gestió, 
implementació, seguiment i avaluació del projecte ocupacional i d'intermediació dins del 
marc del projecte global de la Llei de Barris (AODL)  / 54.091,10. 
 
Dispositius d'inserció sociolaboral de col·lectius amb dificultats especials / 90.581,46. 
  
Dispositius d'inserció laboral adreçats a les dones amb més dificultats d'accés al món laboral 
  /   122.094,50.  
 
Actuacions ocupacionals per a la contractació de persones del barri. Ajudants de cuina   /
 32.577,18. 
 
Actuacions ocupacionals per a la contractació de persones del barri. Aprenents de neteja   /  
 32.577,18.  
 
Actuacions ocupacionals per a la contractació de persones del barri. Tècnics de 
manteniment   /   16.288,59.  
 
Actuacions professionals per a la contractació de personal tècnic. Agent d'acollida lingüística 
  /   21.899,04. 
 
Actuacions professionals per a la contractació de personal tècnic. Dinamitzador/a 
informàtic/a   /   16.757,54.  
 
Actuacions professionals per a la contractació de personal tècnic. Expert/a de neteja   /    
11.382,88.  
 
Actuacions professionals per a la contractació de personal tècnic. Educadors/es socials   /    
29.198,74. 
 
COST TOTAL:   481.539,31. 
 
2n. Encarregar l'execució de l'esmentat projecte a l'Institut Municipal d'Ocupació Salvador 
Seguí, organisme autònom de l'Ajuntament de Lleida. 
 
3r. Facultar plenament a l'Il·lm. Sr. Alcalde pel desenvolupament de totes les modificacions, 
resolucions i acords complementaris de gestió dels acords de la proposta de referència. 
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15.- APROVACIÓ DEL REGLAMENT DEL CONSELL ASSESSOR D E LA CIÈNCIA DE 
LLEIDA 
  
Vista la proposta de la regidora de Noves Tecnologies i Parc Tecnològic, Economia i 
Hisenda, per unanimitad s'acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment l'articulat que compon el Reglament del Consell Assessor de la 
Ciència de Lleida. 
 
2n. Exposar públicament el Reglament per un termini de 30 dies, perquè es puguin presentar 
les reclamacions i els suggeriments que es considerin escaients, de conformitat amb allò 
previst en l'article 178.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, que aprova el Text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. En cas de no haver-hi cap reclamació o 
suggeriment, es considerarà aprovat definitivament i l'acord inicial esdevindrà definitiu de 
forma automàtica. 
 
3r. Si l'acord esdevé definitiu, publicar el text íntegre del Reglament definitiu al BOP de Lleida 
per fer efectiva la seva entrada en vigor.  

 
 
16.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI LLEIDAT À DE CONTROL I DE 
CREACIÓ D'UNA SOCIETAT MERCANTIL 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió Informativa d'Economia, Promoció 
Econòmica i Cooperació Territorial, per unanimitat dels 27 regidors que composen la 
corporació,  s'acorda: 
 
1r.  Aprovar la modificació dels estatuts de Consorci Lleidatà de Control en concret donar 
nou redactat a l'article 8 que regula la Comissió de Govern i la inclusió del article 19 que 
regula el dret de separació dels ens associats. El seu redactat es el següent: 
 
"Art. 8è.- La Comissió de Govern. 
 
La Comissió de Govern la composen els representants nomenats pels Ens Associats, els 
quals elegiran d'entre ells el President, que ho serà també del Consell Executiu. 
 
Correspon a la Comissió de Govern: 
 
- La modificació dels Estatuts. 
- La dissolució del Consorci, prèvia ratificació dels Ens associats. 
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- L'admissió dels socis nous, prèvia ratificació dels Ens associats. 
- L'aprovació dels Pressupostos. 
- L'aprovació de les tarifes. 
- La censura i l'aprovació dels comptes. 
- Disposar de béns. 
- Subscriure accions o participacions d'entitats mercantils, mitjançant aportacions   dineràries 
i/o no dineràries, exercitar els drets i complir les obligacions com a soci,   nomenar i destituir 
administradors de les mateixes. 
- La contractació de serveis i alt personal. 
- Exercitar accions. 
- Concertar crèdits." 
 
"Art. 19è. Dret de separació dels Ens Associats. 
 
Les tres entitats associades del consorci podran separar-se total o parcialment del mateix, 
d'una sola vegada o en vàries, seguint les regles que a tal efecte determini la Comissió de 
Govern. 
 
A tal efecte, tots els seus membres s'obliguen a adoptar els acords que siguin necessaris per 
formalitzar l'esmentada separació, i en especial, es comprometen a prendre els acords que 
fossin necessaris en seu de les societats en les que participi el Consorci amb la finalitat 
d'obtenir la liquiditat suficient per dur a terme aquest dret de separació. 
 
En la determinació de les esmentades regles haurà de regular-se, com a mínim, la forma i el 
procediment per a tramitar les sol·licituds de separació que es rebin. En tot cas, s'hauran de 
respectar els següents principis: 
 
    a. S'estableix un termini de carència de tres (3) anys, dins del qual els ens associats no 
podran exercir aquest dret. 
    b. El termini  a comunicar l'exercici del dret de separació s'inicia l'1 de gener i finalitza el 31 
de març de cada exercici. 
    c. L'import de la devolució es calcularà en base als fons propis del Consorci, que seran 
ajustats amb els fons propis de les societats en les que participi el Consorci en el moment de 
la separació. 
    d. L'import de la devolució se satisfarà quant a un vint-i-cinc per cent al moment de 
formalitzar la separació, un altre vint-i-cinc per cent als dotze (12) mesos, un altre vint-i-cinc 
per cent als vint-i-quatre (24) mesos i la resta als trenta-sis (36) mesos. 
    e. Les quantitats aplaçades meritaran un interès calculat en base a l'euribor incrementat 
en 0,5 punts percentuals i seran garantides mitjançant aval bancari. 
    f. En cada exercici, el Consorci no podrà abonar per aquests conceptes un import superior 
al deu per cent (10%) dels seus fons propis ajustats seguint les pautes del punt c. anterior." 
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2n.  Donar conformitat a la proposta del Consorci d'aportar tots els actius i passius titularitat 
del Consorci que integren una rama d'activitat de laboratori de materials i que constitueixen 
una unitat econòmica autònoma i independent, a l'entitat mercantil  que tindrà com a finalitat 
la de desenvolupar l'activitat que fins ara realitzava el Consorci a través d'una societat 
mercantil de caràcter privat, en la qual participarà conjuntament amb el Col·legi Oficial 
d'Aparelladors i Arquitectes Tècnics  de Lleida, en els termes i condicions que consten a 
l'acord de socis que s'incorpora com a Annex a la proposta. 
 
3r. Autoritzar expressament  l'Il·lm. Sr. alcalde i els representants de l'Ajuntament de Lleida 
en la Comissió de Govern i en el Consell Executiu del Consorci Lleidatà de Control, per a la 
signatura de tots els documents que siguin conseqüència dels acords precedents; igualment 
resten autoritzats i/o delegats, tan àmpliament com en Dret sigui possible,  per l'adopció del 
tots els acords complementaris que siguin necessaris per l'execució d'aquests acords. 

 
 
17.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL DE COMERÇ, MERCATS I CONSUM DE LLEIDA 200 9 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial i 
l'informe de l'interventor, amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC, PP, ERC, ICV-
EUiA i del regidor no adscrit i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU,  s'acorda: 
 
1r.  Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits  al pressupost de l'Institut Municipal de 
Comerç, Mercats i Consum de Lleida 2009 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de 
capítols: 
 
                                             ESTAT DE DESPESES 
                                                      -Augments- 
 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 
          2. . . . . . . . . . . . . . .  26.000,00 
          4. . . . . . . . . . . . . . .    5.000,00 
         TOTAL . . . . . . .. . . . 31.000,00  
 
ESTAT D'INGRESSOS 
                                                        -Augments- 
 
CAPITOL                        TOTAL CAPITOL 
          8. . . . . . . . . . . . . . . 31.000,00 
 
                                                      R E S U M 
 
Augment en despeses. . . . . .           31.000,00 
Augment d'ingressos (aplicació 
romanent de tresoreria). . . .             31.000,00 
                                                        ANIVELLAT  
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2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, 
l'acord d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut 
Muncipal de Comerç, Mercats i Consum de Lleida 2009 (I), es considerarà aprovat 
definitivament, sotmetent-se posteriorment l'expedient al tràmit de publicació en els termes 
regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5  de març, que aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
18.- APROVACIÓ D'ORDENANCES FISCALS QUE HAN DE REGI R A PARTIR DE L'ANY 
2010 
  
En l'explicació que, com a ponent, fa la regidora Sra. Montserrat Mínguez, descriu les 
transaccions fetes en relació amb les esmenes presentades pels grups municipals. El 
contingut d'aquestes transaccions, juntament amb el nou text de l'Ordenança Fiscal 2.11 
(taxa per serveis educatius) s'incorporen a l'expedient per tal de formar part de la proposta 
que serà sotmesa a votació conjunta. 
 
Igualment, amb caràcter previ a la votació de la proposta d'Ordenances fiscals presentada 
per la persidenta de la Comissió Informativa d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, es procedeix a votar les esmenes presentades pels grups municipals de CiU, PP, 
ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit. El resum detallat de les votacions a les esmenes es 
farà constar en la part de les intervencions de l'acta, juntament amb les explicacions 
oportunes. 
 
Vist l'expedient tramitat al respecte i sotmesa a votació la proposta presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa, amb 19 vots a favor dels grups del PSC, ERC, ICV-
EUiA i el regidor no adscrit i 8 vots en contra dels grups de CiU i del PP, s'acorda: 
 
1r.  Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació amb les modificacions 
que es detallen en l'expedient: 
 
OF núm. 0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
OF núm. 0.2 Classificació de carrers 
OF núm. 1.1 Impost sobre béns immobles 
OF núm. 1.2 Impost sobre activitats econòmiques 
OF núm. 1.3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
OF núm. 1.4 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres  
OF núm. 1.5 Impost sobre l'increment del valors dels terrenys urbans 
OF núm. 1.6 Impost sobre despeses sumptuàries  
OF núm. 2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i llicències 
OF núm. 2.2 Taxa per llicències d'auto-taxis 
OF núm. 2.3 Taxa per a la concessió de llicències per a activitats de publicitat dinàmica 
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OF núm. 2.4 Taxa d'activitats i d'intervenció integral de l'administració ambiental  
OF núm. 2.5 Taxa per la recollida, transport i tractament de residus municipals, domiciliaris i 
assimilables 
OF núm. 2.6 Taxa per clavegueres 
OF núm. 2.7 Taxa per cementiri 
OF núm. 2.8 Taxa per retirada de vehicles 
OF núm. 2.9 Taxa per comerç i mercats 
OF núm. 2.10 Taxa per serveis de la Guàrdia Urbana 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.12 Taxa per serveis en els dispensaris municipals 
OF núm. 2.13 Taxa per serveis sanitaris 
OF núm. 2.14 Taxa per serveis esportius i piscines 
OF núm. 2.15 Taxa per zones blaves 
OF núm. 2.16 Taxa per activitat de l'àmbit de benestar i cohesió social 
OF núm. 3.1 Taxa per ocupació de la via pública 
OF núm. 3.2 Taxa per guals i reserves a la via pública 
OF núm. 3.3 Taxa per ocupació del subsòl 
OF núm. 3.4 Taxa pels aprofitaments especials a favor d'empreses explotadores de 
subministraments que afectin  la generalitat o a una part important de veïnat 
OF núm. 3.5 Taxa per la utilització de sales d'equipaments municipals 
OF núm. 3.6 Taxa per utilització privativa o aprofitament especial del vol, sòl i subsòl del 
domini públic local, a favor d'empreses explotadores de serveis de telefonia mòbil 
Preu Públic núm. 4.1 per la prestació de serveis de l'empresa Aigües de Lleida-Seragua SA i 
FCC SA UTE  
Preu Públic núm. 4.2 per la recollida i gestió dels residus comercials 
OF núm. 5.1 General de contribucions especials per obres i serveis 
 
2n.  Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
aquest acord s'exposarà al públic al tauler d'edictes de l'Ajuntament durant un termini de 30 
dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran examinar l'expedient tramitat i 
presentar les reclamacions oportunes. L'anunci d'aquesta exposició s'ha de publicar al 
Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels diaris que tinguin més difusió de la 
província. 
 
3r. Si un cop finit el període d'exposició no s'ha presentat cap reclamació, s'haurà d'entendre 
com a definitivament aprovat l'acord de modificació de les ordenances fiscals no 
impugnades, de conformitat amb allò disposat en l'article 17.3 del mateix text legal. 
 
4t. Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
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19.- EXPEDIENT DEL COMPTE GENERAL 2008 
  
Vist el Compte General que es rendeix integrat pels Comptes següents: 
 
A) COMPTE DE L'AJUNTAMENT. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2008, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
353.152.834,90 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un estalvi de 30.018.699,52 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I- Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III- Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici 17.392.488,76 
-Resultat pressupostari ajustat. . .     6.211.444,75 
 
4) Memòria 
 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 6.605.214,97 EUR. 
 
B) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'OCUPACIÓ "SALVADOR SEGUÍ". 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2008, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
3.151.927,53 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un estalvi de 368.769,90 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
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III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici  214.885,93 
-Resultat pressupostari ajustat. . .     617.401,61 
  
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 610.956,07 EUR. 
 
C) COMPTE D'ACCÉS INSTITUT MUNICIPAL D'INFORMÀTICA. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2008, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
2.225.929,54 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un desestalvi de 28.499,55 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici  106.865,82 
-Resultat pressupostari ajustat. . .       -6.610,28 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 1.148,00 EUR. 
 
D) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE MERCATS I CONSUM DE LLEIDA. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
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El balanç de situació a 31-12-2008, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
5.371.393,41 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un estalvi de 62.085,00 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici  367,39 
-Resultat pressupostari ajustat. . .     367,39 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 53.153,77 EUR. 
 
 
E) COMPTE DEL PATRONAT MUNICIPAL DE TURISME DE LLEIDA. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2008, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
3.147.184,32 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un desestalvi de 215.604,58 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici -445.176,08 
-Resultat pressupostari ajustat. . .      23.711,52 
 
4) Memòria 
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La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 4.514,31 EUR. 
 
F) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIÓ CULTURAL. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2008, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
2.098.712,07 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un desestalvi de 587.890,80 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici   82.910,52 
-Resultat pressupostari ajustat. . .    182.324,20 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 180.003,79 EUR. 
 
G) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIÓ ESPORTIVA. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2008, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
499.502,57 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un desestalvi de 218.140,33 EUR. 
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3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici    6.600,79 
-Resultat pressupostari ajustat. . .     58.818,35 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 57.352,66 EUR. 
 
H) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'EDUCACIÓ. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2008, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
1.936.022,83 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un desestalvi de 928.798,98 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici  42.774,40 
-Resultat pressupostari ajustat. . .   198.826,23 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 157.608,07 EUR. 
 
I) COMPTES ANUALS DE L'EMPRESA MUNICIPAL D'URBANISME, S.L. 
 
Els documents que l'integren són els següents: 
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1) El balanç de situació a 31-12-08, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
77.944.414,10 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-08, del qual es desprèn un resultat de l'exercici 
(beneficis) de 457.094,99 EUR. Aplicació: A reserves voluntàries. 
 
3) L'estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2008. 
 
4) L'estat de fluxos d'efectiu corresponent a l'exercici 2008 
 
5) La Memòria anual 2008. 
 
5) L'informe de gestió. 
 
6) L'informe d'auditoria. 
 
Aquest expedient inclou com a documentació complementària a què fa referència la Regla 
101 de la Instrucció del model normal de Comptabilitat local, els COMPTES ANUALS DE LA 
LLOTJA AGROPECUÀRIA MERCOLLEIDA, S.A. integrats pels documents següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-08, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
4.113.856,37 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-08, del qual es desprèn un resultat de l'exercici 
(beneficis) de 201.777,99 EUR. Aplicació: A compensació de pèrdues d'exercicis anteriors. 
 
3) L'estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2008. 
 
4) La memòria anual 2008. 
 
I els COMPTES ANUALS DEL CENTRE DE NEGOCIS I CONVENCIONS, S.A. integrats 
pels documents següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-08, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
42.952.775,87 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-08, del qual es desprèn un resultat de l'exercici 
(beneficis) de 874.902,41 EUR. Aplicació: A reserves voluntàries. 
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3) L'estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2008. 
 
4) La memòria anual 2008. 
 
L'Ajuntament Ple trobant l'esmentat Compte General conforme, sense defectes que reparar i 
havent-se informat favorablement per la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, en funció de Comissió Especial de Comptes, i exposat al públic sense 
que s'hagi formulat cap  reclamació, reparament ni observació, una vegada examinat 
s'acorda: 
 
Aprovar, per unanimitat,  el Compte General corresponent a l'exercici econòmic de 2008. 

 
 
20.- APROVACIÓ DEL CONVENI A MB LA COORDINADORA D'O NGD I ALTRES 
MOVIMENTS SOLIDARIS DE LLEIDA PER A L'IMPULS D'ESPA IS DE COORDINACIÓ I 
PARTICIPACIÓ DEL TEIXIT SOLIDARI A LLEIDA 2009 
  
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar el Conveni de col·laboració entre L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA   
COORDINADORA D'ONGD I ALTRES MOVIMENTS SOLIDARIS DE LLEIDA PER A 
L'IMPULS D'ESPAIS DE COORDINACIÓ I PARTICIPACIÓ DEL TEIXIT SOLIDARI A LES 
TERRES DE LLEIDA, amb les característiques següents per a l'any 2009: 
 
Subvenció: 12.000 euros.  
Proveïdor:  Coordinadora d'ONGD i altres Moviments Solidaris de Lleida 
NIF: G-25562620 
Partida: 460/490,02 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l'esmentada quota dintre del segon semestre 
d'aquest any. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d'Execució del Pressupost 
Municipal per a l'exercici de 2009. 
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21.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL CENT RE D'ESPORTS DEL 
CAMP ESCOLAR DE LLEIDA (CECELL) 
  
Per unanimitat s'acorda aprobar la següent proposta del regidor d'Esports:  
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i el club CECELL (Centre 
d'Esports del Camp Escolar de Lleida)  una subvenció per a fer front a les despeses 
inherents a aquesta acció, en concepte de promoció del voleibol femení i de base, per import 
de vint mil euros (20.000,00 euros) per al 2009 i trenta mil euros (30.000,00 euros) per al 
2010, a l'empara de l'article 22.2 C) de la Llei 38/2003 i de l'annex 2, article 4, punt A del Pla 
Estratègic de Subvencions 2008/2010. 
 
La present subvenció, de caràcter excepcional, es fonamenta en els següents aspectes:  
 
· La situació actual de l'esport  d'elit   es força complicada en el context general de crisi 
econòmica en el que es troba immers la nostra societat. El Club Esportiu Camp Escolar ha 
renunciat a la seva categoria d'elit en la lliga de voleibol amb la finalitat de poder seguir 
endavant amb la seva tasca formativa de base.  La filosofia del Club sempre ha estat la 
d'apostar per l'esport de base com a criteri principal, per crear a posteriori una estructura en 
categories superiors.  
 
· La reestructuració que s'ha produït dins del Club el porta vers una veritable aposta per 
salvaguardar el seu futur. La finalitat del present conveni es poder donar continuïtat a 
l'escola de l'entitat, bressol de l'esport femení del voleibol i poder seguir tenint la ciutat de 
Lleida, un espai de formació i educació mitjançant l'esport que enriqueixi cívicament als 
nostres ciutadans. 
 
· El Club Esportiu Camp Escolar de Lleida, amb l'ajut d'aquest conveni, ha de seguir essent 
una entitat amb una trajectòria esportiva, social i educativa de prestigi arreu de la ciutat i 
comarques que segueixi generant durant els propers anys un bon planter d'esportistes 
femenines, potenciant l'esport del voleibol a Lleida, comptant amb equips de referència en 
les competicions en que les que participin. 
 
La justificació de les despeses efectuades per part del Club, acomplint els objectius del 
present conveni, s'haurà de fer dintre del trimestre posterior a la finalització de cada 
temporada. Aquesta justificació es farà de conformitat amb el previst en les bases d'execució 
del Pressupost municipal corresponent i mitjançant declaració responsable del legal 
representant de l'entitat, en la que constarà l'efectiva realització de les activitats del Club i les 
despeses que han comportat. A l'esmentada justificació s'incorporarà el compte justificatiu 
amb els corresponents documents acreditatius de la despesa realitzada 
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22.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB MOTO CL UB SEGRE PER A LA 
CESSIÓ DE LA GESTIÓ DEL CIRCUIT MUNICIPAL DE MOTOCR OSS DE LLEIDA 
  
Vista la proposta del cap de Secció de la Regidoria d'Esports, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i el Moto Club Segre per a la 
cessió de la gestió del circuit municipal de motocross de Rufea per a la realització de cursos 
d'aprenentatge d'aquest esport, campionats, exhibicions, la col·locació de màquines 
expenedores de begudes i refrigeris, la publicitat estàtica i el cobrament d'entrada al recinte 
esportiu per a les competicions que s'escaigui al Moto Club Segre. 

 
 
23.- APROVACIÓ PERMUTA I CESSIÓ GRATUÏTA A LA UdL D 'UNA FINCA MUNICIPAL 
SITUADA A L'ÀMBIT DEL PLA PARCIAL SUR-2, PARCEL·LA 410, DESTINADA A 
L'AMPLIACIÓ DEL CAMPUS UNIVERSITARI D'AGRÒNOMS 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar la permuta d'una participació en proindivís d'un 35,10 %, valorada en  
2.541.119,53 euros més la tributació indirecta que li sigui d'aplicació, d'una finca municipal, 
situada al sector del Pla Parcial SUR-2, parcel·la 410, amb una superfície de 33.010 m2, per 
13 finques de la Universitat de Lleida (parcel·les 317 a la 328, ambdues incloses, i parcel·la 
405), situades al mateix sector,  valorades conjuntament en la quantitat de 2.541.119,53 
euros més la tributació indirecta que li sigui d'aplicació. 
 
La finca de l'Ajuntament de Lleida figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, 
Volum 2.669, Llibre 1.816, Foli 121, Finca número 98.621. Referència cadastral: 
9915817BG9191F0001AU. 
 
Les finques de la Universitat de Lleida són les següents: 
 
- Parcel·la 317: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 67, Finca número 98.528. 
- Parcel·la 318: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 70, Finca número 98.529. 
- Parcel·la 319: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 73, Finca número 98.530. 
- Parcel·la 320: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 76, Finca número 98.531. 
- Parcel·la 321: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 79, Finca número 98.532. 
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- Parcel·la 322: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 82, Finca número 98.533. 
- Parcel·la 323: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 85, Finca número 98.534. 
- Parcel·la 324: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 88, Finca número 98.535. 
- Parcel·la 325: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 91, Finca número 98.536. 
- Parcel·la 326: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 94, Finca número 98.537. 
- Parcel·la 327: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 97, Finca número 98.538. 
- Parcel·la 328: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.668, 
Llibre 1.815, Foli 100, Finca número 98.539. 
- Parcel·la 405: figura inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.669, 
Llibre 1.816, Foli 106, Finca número 98.616. 
 
2n.  Aprovar la cessió gratuïta, a favor de la Universitat de Lleida d'una participació en 
proindivís d'un 64,90 %, valorada en  4.537.087,40 euros més la tributació indirecta que li 
sigui d'aplicació, d'una finca municipal, situada al sector del Pla Parcial SUR-2, parcel·la 410, 
amb una superfície de 33.010 m2, inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, 
Volum 2.669, Llibre 1.816, Foli 121, Finca número 98.621. Referència cadastral: 
9915817BG9191F0001AU. La finca, que té el caràcter de patrimonial, s'haurà de destinar a 
l'ampliació del Campus universitari d'Agrònoms. 
 
3r.  La finca objecte de cessió s'ha de destinar a la finalitat esmentada en l'epígraf anterior en 
el termini màxim de cinc anys. Si la finca cedida no es destina a aquesta  finalitat en el 
termini indicat o deixa de destinar-se a dita finalitat dins dels 30 anys següents, el bé objecte 
de cessió revertirà automàticament de ple dret a favor de l'Ajuntament de Lleida, en els 
termes que resulten de l'article 50 del Decret 336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el 
Reglament de Patrimoni dels Ens Locals. 
 
4t.  Una vegada formalitzades la permuta i la cessió gratuïta la Universitat de Lleida 
esdevindrà titular en ple domini de la parcel·la 410. 
 
5è.  Delegar en l'Il.lm. Sr. Alcalde la resolució de totes les incidències derivades d'aquest 
acord, així com facultar-lo amb poders tant amplis com sigui necessaris per a la seva 
execució i, especialment, per a subscriure l'escriptura pública. 
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24.- APROVACIÓ DEL CONVENI AMB L'ASSOCIACIÓ PROVINC IAL EMPRESARIAL DE 
TRANSPORTS DE MERCADERIES PER CARRETERA, AMB MOTIU DE CESSIÓ DE L'ÚS 
D'UNS TERRENYS MUNICIPALS SITUATS A L'AMBIT DEL PLA  PARCIAL SUR-11 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda; 
 
1r.  Ratificar el Conveni de col·laboració, subscrit el 15 de juliol de  2009, per l'Ajuntament de 
Lleida i l'Associació Provincial Empresarial de Transports de Mercaderies per Carretera 
(ASOTRANSLLEIDA) relatiu a la cessió, a favor de l'esmentada Associació, de l'ús a precari 
d'uns terrenys municipals, amb una superfície de 20.711,66 m2, situats a l'àmbit del Pla 
Parcial SUR-11, per tal d'ésser destinats a aparcament de vehicles pesants. 
 
2n. Delegar i facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari per 
desenvolupar les qüestions derivades de l'execució del present acord." 

 
 
25.- APROVACIÓ DE L'ACTA SUBSCRITA PELS AJUNTAMENS DE LLEIDA I 
TORREGROSSA I LA GENERALITAT DE CATALUNYA RELATIVA A L'OPERACIÓ DE 
DELIMITACIÓ ENTRE ELS TERMES DE LLEIDA I TORREGROSS A 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat dels 27 membres que composen la 
corporació municipal, s'acorda: 
 
Ratificació de l'Acta de les operacions de delimitació entre els termes municipals de Lleida i 
Torregrossa, subscrita el 6 de juliol de 2009, per l'Ajuntament de Lleida, l'Ajuntament de 
Torregrossa i la Generalitat de  Catalunya. 
 
 
26.- APROVACIÓ DE L'ACTA SUBSCRITA PELS AJUNTAMENTS  DE LLEIDA I BELL 
LLOC D'URGELL I LA GENERALITAT DE CATALUNYA RELATIV A A L'OPERACIÓ DE 
DELIMITACIÓ ENTRE ELS TERMES MUNICIPALS DE LLEIDA I  BELL-LLOC D'URGELL 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat dels 27 membres que formen la 
corporació municipal, s'acorda: 
 
Ratificació de l'Acta de les operacions de delimitació entre els termes municipals de Lleida i 
Bell-lloc d'Urgell, subscrita el 6 de juliol de 2009, per l'Ajuntament de Lleida, l'Ajuntament de 
Bell-lloc d'Urgell i la Generalitat de  Catalunya. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 

 

 

 

 

 

 27 

27.- APROVACIÓ DE LA CESSIÓ GRATUÏTA A LA GENERALIT AT DE CATALUNYA D'UN 
TERRENY MUNICIPAL SITUAT AL BARRI DE CAPPONT, PER A  DESTINAR-LO A LA 
CONSTRUCCIÓ D'UN INSTITUT D'EDUCACIÓ SENCUDÀRIA 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.   Cedir gratuïtament a favor de la Generalitat de Catalunya, per a la construcció i posada 
en funcionament d'un institut d'educació secundària. el domini d'una finca  municipal, que es 
qualificarà com a bé patrimonial, lliure de càrregues i gravàmens, que es descriu 
registralment d'aquesta manera: 
 
"Urbana, solar, de forma rectangular, situat a Lleida, al carrer de Riu Ebre, 16, amb una 
superfície de 8.000 m2. Confronta: Front, amb carrer de la seva situació; Fons, amb finca 
municipal; Dreta, amb carrer Salvador Espriu; i, Esquerra, amb finca municipal.". 
 
Inscripció: pendent d'instrumentar. 
 
Referència cadastral: és una porció de la parcel·la cadastral 2692801 CG0029B 
   
2n.  El terreny és apte per al seu destí com a equipament escolar i comptarà amb 
abastament d'aigua, evacuació d'aigües, subministrament d'energia elèctrica amb la potència 
suficient per l'execució de l'obra i el posterior correcte funcionament de l'equipament escolar, 
així com amb la instal·lació d'una estació transformadora d'energia -en el supòsit de ser 
necessari i que s'ubicarà fora del recinte escolar- i el vial que dona davant del terreny es 
trobarà pavimentada la calçada i tindrà encintades les voreres, sense cap cost o càrrega pel 
cessionari.  
 
Correspondrà a l'Ajuntament cedent l'adopció de les mesures necessàries per aconseguir el 
seu destí a plena satisfacció del cessionari, adquirint l'Ajuntament el compromís d'eliminació 
de qualsevol obstacle que pugui impedir l'execució de les obres, fent-se càrrec de la 
construcció dels guals i de les entrades al recinte del centre.  
 
3r.  La quota de l'Impost sobre construccions, instal·lacions i obres que s'acrediti per la 
construcció del centre, en base a l'article 103 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s'aprova el text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, gaudirà 
d'una bonificació del 95% atès que es tracta d'una construcció d'especial interès o utilitat 
municipal. S'estableix la gratuïtat de les taxes acreditades per l'atorgament de la llicència 
d'obres com a conseqüència d'aquestes obres, així com per als tributs que puguin gravar 
l'activitat educativa i les obres d'urbanització del/s carrer/s que limitin amb el centre a 
construir o conflueixin amb la zona educativa. 
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4t.  El cessionari podrà dur a terme la construcció objecte d'aquesta cessió per sí mateix o 
per terceres persones i pot establir els drets reals i les càrregues que consideri oportunes 
sobre la finca cedida a favor d'organismes, entitats o empreses que estiguin participades, de 
forma directa o indirecta, majoritàriament per la Generalitat de Catalunya. 
 
Així mateix el cessionari o el seu causahavent, podrà destinar la part del terreny no edificat i 
les construccions aixecades en l'exercici del seu dret, a altres usos alternatius vinculats o 
compatibles amb el d'equipament escolar, sempre que no limitin o condicionin el seu normal 
desenvolupament. 
 
5è.  La finalitat per a la qual es fa la cessió s'ha de complir en el termini màxim de 5 anys i 
s'ha de mantenir la seva destinació en els 30 anys següents i en cas contrari, el bé cedit 
revertirà de forma automàtica a l'Ajuntament cedent.  
 
6è.  L'eficàcia d'aquest acord resta condicionada a què en el termini de 30 dies en què 
l'expedient romandrà a informació pública no hi hagi reclamacions ni al·legacions. 
 
7è.  Igualment, la cessió restarà condicionada a l'aprovació pel Conseller de Política 
Territorial i Obres Públiques de la modificació puntual, actualment en tràmit, del Pla General 
de Lleida en l'àmbit on es troba la finca objecte de cessió.  
 
8è.  Delegar a l'Il.lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local la resolució de les 
al·legacions i reclamacions que es puguin presentar i facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde per a la 
signatura de la documentació que sigui necessària per a l'efectivitat del que es disposa en el 
present acord. 
 
 
28.- RATIFICACIÓ DE LA CONFORMITAT AL TEXT REFÓS DE  LA MODIFICACIÓ DEL 
PLA GENERAL EN L'ÀMBIT DEL PLA ESPECIAL GOLF RAIMAT  AMB LA INCLUSIÓ 
DELS INFORMES DELS ORGANISMES 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 15 de juliol 
de 2009, per unanimitat dels 27 regidors que composen la corporació municipal, s'acorda: 
 
 1r.  RATIFICAR la conformitat al text refós de la Modificació del Pla general en l'àmbit del 
Pla especial Golf Raimat, amb la inclusió de les condicions dels informes de la Demarcació 
de Carreteres, del Departament d'Agricultura, Alimentació i Acció Rural i de la Secretaria 
d'Habitatge. 
 
2n. Indicar que l'emplaçament del sostre d'habitatge protegit, requerit per l'informe de la 
Secretaria d'Habitatge, és el que correspon a la totalitat de la parcel·la L del sector Copa 
d'Or, SUR 5, amb un sostre de 37.670,55 m2. 
 
3r. Traslladar l'expedient a la CTU per tal de prosseguir la seva tramitació per a l'aprovació 
definitiva per part del conseller de PTOP.  
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29.- APROVACIÓ INICIAL DELS ESTATUTS DEL CONSORCI U RBANÍSTIC PER AL 
DESENVOLUPAMENT DEL SECTOR D'ACTIVITAT ECONÒMICA SI TUAT A 
TORREBLANCA - QUATRE PILANS, INTEGRAT PER L'INCASÒL  I L'AJUNTAMENT DE 
LLEIDA 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 16 de juliol 
de 2009, per unanimitat dels 27 regidors que composen la corporació municipal, s'acorda: 
 
1r.  Aprovar inicialment els Estatuts del Consorci Urbanístic per al Desenvolupament del 
Sector d'Activitat Econòmica de Torreblanca-Quatre Pilans, integrat per l'Institut Català del 
Sòl i l'Ajuntament de Lleida, que s'acompanyen com a annex. 
 
2n.  Sotmetre l'acord anterior a informació pública per un termini de trenta dies hàbils, 
mitjançant la inserció de l'anunci corresponent en el Butlletí Oficial de la Província de  Lleida, 
el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i el tauler d'anuncis de la corporació, perquè es 
puguin formular les reclamacions i les al·legacions que es considerin pertinents. L'acord 
adoptat inicialment esdevindrà definitiu en cas que no es presenti cap al·legació i/o 
reclamació en el període d'exposició pública, sense la necessitat de l'adopció de cap ulterior 
acord.  
 
3r. Facultar l'alcalde de l'Ajuntament per la formalització de qualsevol document necessari 
per a l'efectivitat dels  acords anteriors. 
 
4t.  Donar trasllat de l'acord adoptat a l'Institut Català del Sòl. 
 
 
30.- APROVACIÓ CONVENI DE GESTIÓ URBANÍSTICA DE L'À MBIT SITUAT AL 
PASSATGE STA. ANA I POLÍGON D'ACTUACIÓ URBANÍSTICA 65 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 20 de juny 
de 2009, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  APROVAR el conveni de gestió urbanística, subscrit en data 28 de maig  de 2009, entre 
l'Ajuntament de Lleida i el sr. Xavier Arques Fondevila, en nom i representació de la societat 
NOVALLAR ALCARRAS SL. 
 
2n. Notificar l'acord als interessats. 
 
3r.  Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
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31.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL URBANÍS TIC PER A LA 
INSTAL.LACIÓ D'UNA PLANTA DE GESTIÓ I TRACTAMENT DE  RESIDUS A LA PARTIDA 
MOREDILLA, PARC. 38, POLÍG. 16 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 3 de juliol de 
2009, per unanimitat dels 27 regidors que formen la corporació municipal, s'acorda: 
 
1r. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla especial urbanístic per a la instal·lació d'una 
planta de gestió i tractament de residus a la Partida Moredilla, parcel·la núm. 38 del polígon 
16, promogut per J VILELLA FELIP, S.L, amb la inclusió de les condicions fixades a l'informe 
de la Secretaria de Mobilitat precisant que la concreció de les condicions del camí als 
Alamús es farà en el projecte de construcció dels accessos. 
 
2n. Precisar que prèviament a l'executivitat del Pla caldrà fer efectiva la cessió del terreny 
destinat a vialitat d'acord amb l'art. 18 de la normativa i també aportar la garantia 
corresponent al 12 % del pressupost de la construcció dels accessos a l'àmbit. 
 
3r.  Traslladar l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva. 

 
 
32.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PL A GENERAL 
D'ORDENACIÓ URBANA PEL CANVI DE LA QUALIFICACIÓ DEL  SISTEMA 
D'INFRAESTRUCTURES DEL SUR 36 AL SUR 11 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 25 de juny 
de 2009, per unanimitat dels 27 regidors que composen la corporació municipal, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació del Pla general d'ordenació urbana pel 
canvi de la qualificació del sistema d'infraestructures del SUR 36 al SUR 11. 
 
2n. Traslladar l'acord i l'expedient a la CTUL per tal que es pugui procedir a la seva 
aprovació definitiva pel conseller de PTOP de conformitat amb l'establert a l'art. 77 del DL 
1/2005. 
 
 
33.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PGL PE R AL CANVI DE 
QUALIFICACIÓ DE SISTEMA D'ESPAIS LLIURES, CLAU VJ I  SISTEMA D'EQUIPAMENT 
COMUNITARI, CLAU EC, EN L'ÀMBIT COMPRÉS ENTRE ELS C ARRERS RIU EBRE, 
SALVADOR ESPRIU, RIU BESOS I AV. BARCELONA 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 16 de juliol 
de 2009, per unanimitat dels 27 regidors que composen la corporació municipal, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació del Pla general d'ordenació urbana de Lleida per 
al canvi de qualificació de sistema d'espais lliures, clau VJ, i sistema d'equipament 
comunitari, clau EC, en l'àmbit comprés entre els carrers Riu Ebre, Salvador Espriu, Riu 
Besòs i avinguda de Barcelona, al barri de Cappont i la precisió de l'article 138.14 
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2n. Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes. 
 
3r. Traslladar l'acord al Departament d'Educació.  
 
4t.  Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i 
al tauler d'edictes municipal. 
 
 
34.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA RELATIVA A  LA VALORACIÓ DE 
QUALITAT DE LES OBRES EN EL MOMENT DE LA RECEPCIÓ, PER PART DE 
L'AJUNTAMENT; ELABORACIÓ DE MEMÒRIA DE MANTENIMENT DE PROJECTES 
  
Amb 11 vots a favor dels grups municipals d' ICV-EUiA, CiU, PP i ERC, 15 vots en contra del 
Grup Municipal del PSC i 1 abstenció del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar la següent 
proposta de moció presentada pel Grup Municipal d'ICV-EUiA. 
 
"1. L'Ajuntament de Lleida exercirà el màxim rigor en la valoració de la qualitat de les obres 
objecte de recepció, per tal d'evitar que els possibles defectes suposin, en el futur, una 
despesa addicional per a les arques municipals. 
 
2. L'Ajuntament de Lleida elaborarà una memòria valorada del cost de manteniment de cada 
un dels projectes i la posarà a disposició de la totalitat dels grups municipals, als efectes de 
que es puguin tenir en compte en els pressupostos de l'any 2010". 

 
 
35.- MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS MUNICIPALS D'ICV-EUI A I DEL PSC 
PROPOSANT L'ELABORCIÓ D'UNA GUIA DINS DELS TREBALLS  DEL PLA  
D'ACOLLIDA DE LES PERSONES NOUVINGUDES 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de moció presentada conjuntament pels 
grups municipals d'ICV-EUiA i del PSC: 
 
"1. L'Ajuntament de Lleida, en el marc dels treballs que s'han previst per a la realització del 
Pla d'Acollida de les persones nouvingudes inclourà  a la Guia d'acollida els continguts 
recollits en el paràgraf tercer de l'Exposició de Motius. 
 
2. L'Ajuntament de Lleida posarà aquesta Guia a disposició de totes les entitats, serveis i 
administracions implicades en la satisfacció de les demandes de les persones nouvingudes i 
sense recursos. 
 
3. L'Ajuntament de Lleida incorporarà la Guia a la pàgina web de totes les regidories i serveis 
municipals implicats". 
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36.- MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT, SR. ZAPATER, PRO POSANT DIVERSES 
ACTIVITATS DE CAIRE LÚDIC, D'OCI I CULTURAL A LA SE U VELLA 
  
Vista la moció presentada pel regidor no adscrit, Sr. Zapater, amb 1 vot a favor del regidor no 
adscrit, 15 vots en contra del PSC i  11 abstencions dels grups de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA, 
s'acorda rebutjar la següent proposta de moció: 
 
"1r. Que el Ple de la Paeria aprovi, i que insti al Consorci, la dotació pressupuestària adient 
per a la realització -a l'estiu de l'any vinent 2010- d'una sèrie d'activitats de caire lúdic, d'oci i 
cultural que podem anomenar conjuntament com a "NITS D'ESTIU A LA SEU VELLA". Entre 
aquestes activitats lúdico-culturals es poden consdierar, bàsicament: el CINEMA a l'aire 
lliure; el TEATRE també a l'aire lliure; la MÚSICA, en viu -ampliant programació de 
CONCÒRIDA-, i els BALLS populars. 
 
"EL CINEMA D'ESTIU A LA SEU VELLA" podria ésser una de les activitats més destacables 
en aquest marc d'incomparable bellesa: la Seu Vella il·luminada, la Suda al costat, la ciutat -
també il.luminada amb nombroses lluminàries que s'estèn als peus del Turó i, mirant al fons -
en la lontanança- Gardeny. 
Es podria projectar una pel·lícula cada nit, o bé 3 ó 4 a la setmana, i es podrien organitzar 
cicles cinematogràfics de diferenta temàtica: pel·lícules històriques, comèdies, drames, 
pol·licíaques, obres de grans directors, etc.  
La projecció de les pel·lícules es faria a la Plaça de la Sardana (on les condicions 
meteorològiques  són més adients) i el lloc de projecció-ubicació de la pantalla seria la gran 
paret del costat occidental del Claustre. 
 
És possible que les despeses econòmiques per montar la infraestructura necessària 
(escenari, pantalla, equips elèctrics, so, etc.) s'incrementen al montar-ho i desmontar-ho 
varies vegades. Per això i per reduir aquestes despeses, crec que es podria montar a 
principis d'estiu, matenir-la estable durant tota la temporada i desmontar-la solament al final. 
Finalment, es podria afegir una Exhibició-Demostració de FALCONS, dintre del noble art de 
la Cetreria, la qual cosa, enmig d'unes festes medievals desenvolupades en aquest marc 
històrico-medieval majustuós i únic que és el Turó, podria resultar un gran atractiu turístic. 
 
2n. Que es facilitin els tràmits burocràtico-administratius per a que ben aviat tots els 
lleidatans puguin gaudir d'aquestes activitats estiuenques. 

 
 
37.- MOCIÓ DELS  GRUPS MUNICIPALS DE CIU I PSC RELA TIVA A L'EXECUCIÓ DE 
LES OBRES PLANIFICADES A TOT L'EIX OCCIDENTAL DE CA TALUNYA 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la moció presentada conjuntament 
pels grups municipals de CiU i PSC: 
 
"A) Instar al govern de la Generalitat de Catalunya a: 
 
    1. Assumir la importància estratègica de l'Eix Occidental per al desenvolupament de 
Catalunya.   
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    2. Realitzar una aposta decidida per convertir-lo en realitat, per la qual cosa cal            
planificar inversions pròpies i comprometre inversions estatals, sobretot aquelles         
procedents de la disposició addicional tercera de l'Estatut de Catalunya.  
    3. Prioritzar les obres planificades en el Pla d'Infraestructures del Transport en        aquest 
traçat i circumscriure-les als propers 10 anys.   
 
B) Instar al govern de l'Estat espanyol a realitzar una aposta per l'Eix Occidental de 
Catalunya com a part de l'eix València-Tortosa enfront d'altres alternatives. 
 
C) Comunicar aquest acords al govern de l'Estat espanyol, al govern de la Generalitat de 
Catalunya, a la diuptació de Tarragona, als Consells Comarcals del Montsià, Baix Ebre, 
Ribera d'Ebre, Segrià, Pallars Jussà i Alta Ribagorça, al Conselh Generau d'Aran; als 
ajuntaments d'aquestes comarques i a tots els grups polítics del Parlament de Catalunya". 
 
 
38.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PP, PSC I CIU SOBRE L'EIX 
TRANSVERSAL FERROVIARI I EL TRAÇAT QUE AFECTA L'HOR TA DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la moció presentada conjuntament 
pels grups municipals del PP, PSC i CiU: 
 
"1r. L'Ajuntament de Lleida es ratifica en la necessitat de disposar d'aquesta infraestructura 
bàsica com és l'Eix transversal ferroviari. 
 
2n. L'Ajuntament de Lleida reconeix que l'Horta de Lleida és un referent de la identitat 
lleidatana, que constitueix un espai productiu, agrícola, natural intrínsicament unit a la ciutat 
de Lleida, un dels seus patrimonis més importants i una garantia per a l'equilibri social i 
mediambiental de la ciutat. 
 
3r. L'Ajuntament de Lleida demana al Departament de Política Territorial i Obres Públiques 
de la Generalitat de Catalunya que estudiï possibles alternatives de traçat per al futur Eix 
Transversal Ferroviari a fi i efecte que el seu impacte sigui el menor possible sobre l'Horta de 
Lleida. 
 
4t. Donar trasllat d'aquests acords al Parlament de Catalunya, al Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya i al seu Conseller en Cap i a la 
Comissió de l'Horta de la Federació d'Associacions de Veïns". 
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39.- ACCEPTACIÓ DE LA RENÚNCIA COM A REGIDORA DE LA  CORPORACIÓ DE LA 
SRA. MERCÈ RIVADULLA I GRACIA 
  
Llegit l'escrit presentat el proppassat dia 20 de juliol per S. Sa. Mercè Rivadulla i Gràcia, 
membre de la Corporació Municipal, en la seva qualitat de regidora,   en el  que manifestava 
la renúncia al seu càrrec pel canvi en les seves circumstàncies personals i laborals, fets que 
li han motivat plantejar-se la conveniència de continuar exercint el càrrec de regidora de 
l'Excm. Ajuntament de Lleida (així com tot el conjunt de responsabilitats que fins ara venia 
desenvolupant). 
 
El plenari de l'Ajuntament de Lleida acorda acceptar la renúncia de S. Sa. Mercè Rivadulla i 
Gràcia al seu càrrec de Regidora  de la Ciutat de Lleida, pels motius abans expressats, de 
conformitat a l'establert en l'article 9.4 del Reglament d'organització, funcionament i règim 
jurídic dels ens locals, aprovat per R. D. 2568/1986, de 28 de novembre, i disposicions 
concordants. 
 
Per part de l'Alcaldia es procedirà a demanar a la Junta Electoral competent la credencial de 
la persona que ha de suplir la vacant produïda, de conformitat al previst en l'article 182 de la 
Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General, als efectes que pugui 
prendre possessió del seu càrrec el més aviat possible. 
 
 
INTERVENCIONS   
 
Abans de començar a tractar el punts del Ple, el Sr. alcalde, expressant el sentir de la 
ciutadania, vol que consti en acta el condol de la ciutat de Lleida a les famílies dels bombers 
que han mort en els incendis que s’han produït a les comarques de Tarragona. Desitja que 
els ferits es recuperin i vol manifestar el reconeixement al treball de tots els bombers de 
Catalunya que estan dedicant el seu màxim esforç (fins i tot arriscant les seves vides) al 
servei del nostre país.  
 
Informa que ahir es va fer públic que la ciutat té atorgat el tercer Pla de barri. Vol que consti 
en acta la satisfacció de l’Ajuntament i també l’agraïment per la confiança que se’ns ha 
atorgat per part del conseller Nadal i del director general Sr. Nel·lo que han valorat 
positivament la proposta presentada pel departament d’Urbanisme de la Paeria i per l’EMU. 
Vol felicitar els tècnics municipals que han fet la proposta i ens han permès assolir aquest 
tercer Pla de barri.   
 
 
Punt núm. 5.  Aprovació del conveni de col·laboraci ó entre la Generalitat de Catalunya i 
l’Ajuntament de Lleida per a la construcció de la s eu del Centre Museu d’Art de Lleida  
 
La Sra. Rivadulla  està satisfeta perquè finalment s’ha pogut fer  aquest conveni de 
col·laboració. Recorda que és una vella aspiració de la ciutat, incorporada al Pla de museus 
de l’any 1996. Amb el conveni es formalitza el compromís de cofinançament entre 
l’Ajuntament i la Generalitat que significa un ajut important. Tot i que l’aportació de 
l’Ajuntament és majoritària es preveu que els altres ajust que es puguin obtenir siguin 
destinats a disminuir la nostra part de finançament. Encoratja l’equip de govern a buscar 
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nous mecenatges. Vol reconèixer la tasca duta a terme pel regidor Xavier Sàez per fer 
possible  aquest projecte. 
 
La Sra. Bergés   destaca la importància del projecte. El Grup d’ERC està satisfet pel conveni, 
però no per la manera com s’ha tramitat l’aprovació. L’expedient va passar per urgència tot i 
la importància del seu contingut. També vol reconèixer la tasca de l’anterior tinent d’alcalde, 
que va treballar perquè aquest projecte fos possible. Valora molt positivament la participació 
de la Generalitat i la col·laboració oferta pel conseller de Cultura en aquest i en altres 
projectes de la ciutat. Espera que aquest projecte sigui ben aviat una realitat.  
 
El Sr. Montanya  diu que votaran a favor de la proposta, tot i el tràmit d’urgència que ha 
impedit un debat més profund sobre el seu contingut. El conveni és altament positiu per als 
interessos culturals de la ciutat. Destaca que en la primera fase de la construcció del Museu 
no es va produir aquesta col·laboració, que ara representa un 30% del pressupost. Es 
pregunta quin va ser el motiu i no sap si ara ens refem d’algun greuge anterior.  Malgrat tot, 
creu que aconseguir un finançament de 3 milions d’euros, especialment en un moment com 
el present, és mereixedor de felicitació.  
 
El Sr. Gavín  també anuncia el vot favorable del seu grup i qualifica de gran i bona notícia 
l’acord al qual s’ha arribat. Respon a una reclamació que ha estat assumida per tothom, com 
és la de dotar el Museu Morera d’una seu definitiva. Malgrat això, vol deixar constància 
d’alguns interrogants i preocupacions. Lamenta el tràmit d’urgència d’aquest punt en la 
Comissió Informativa. També diu que un dels motius que fan valorar més positivament l’acord 
és el gran retard que pesa sobre aquest projecte (lamenta que s’hagi hagut d’esperar tant 
temps). El Grup de CiU té també certs interrogants sobre el contingut del projecte a executar. 
S’ubica el Museu al damunt de l’únic equipament esportiu del barri, que ha de ser un element 
important per fomentar la cohesió social; cal donar una ubicació alternativa a aquest 
equipament. El final de l’obra està previst per a l’any 2015; calia haver previst un termini de 
finançament d’execució més curt. Hi votaran a favor posant l’accent en la part positiva de 
l’acord.  
 
La Sra. Parra  agraeix el vot positiu de tots els grups. Assumeix l’inconvenient que ha suposat 
el tràmit d’urgència. Fa molt de temps que es treballa en aquest conveni, per tal d’executar un 
projecte iniciat en l’anterior mandat de mans del regidor Xavier Sàez. La urgència va estar 
motivada per l’entusiasme  d’haver arribat a un acord definitiu i tenint en consideració que 
disposàvem encara d’una setmana per estudiar-ho. Assumeix el defecte de forma i en 
demana disculpes. És un pas important i indispensable per fer possible el nou Museu. Vol 
deixar constància que ja s’ha previst un equipament esportiu al barri (Centre Històric i Jaume 
I) i així es va explicar quan es va presentar el projecte. Les previsions excedeixen la reposició 
de la pista poliesportiva, ja que es preveu la possibilitat de fer servir un parc d’una superfície 
important per fer activitats esportives i socials. Hem d’aconseguir fer el museu que la ciutat es 
mereix per poder complir l’obligació que tenim de protegir i difondre la cultura.  
 
El Sr. alcalde  vol que consti en acta l’agraïment de l’Ajuntament al conseller Tresserres, que 
es va comprometre a donar suport al Museu Morera i ara ho ha materialitzat amb aquest 
conveni. Agraeix la seva vinculació i el compromís que té amb la ciutat de Lleida.  
 
S’aprova per unanimitat. 
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Punt núm. 10. Creació d’una plaça de tècnic de grau  mitjà, grup B 
 
El Sr. alcalde  explica que aquesta creació és una excepció, per mandat judicial, al criteri 
seguit en aquest mandat de no crear noves places que no siguin les destinades a la Guàrdia 
Urbana i a les escoles bressol. No es tracta de cap canvi de la política municipal sobre la 
creació de noves places. 
 
S’aprova amb 21 vots a favor i 6 abstencions del grup municipal de CiU.  
 
Punts núms. 11, 12 i 13. Expedients derivats de l’a colliment de l’Ajuntament de Lleida 
al RDL 5/2009 de mesures extraordinàries de finança ment per a les entitats locals 
(debat conjunt) 
 
La Sra. Rivadulla  anuncia que s’abstindrà de votar aquests expedients. Fa un resum de les 
explicacions que els  han estat facilitades i dels objectius pretesos. L’abstenció ve motivada 
perquè no creu que hi hagi una voluntat per part del Govern d’esmenar la seva política de 
despesa. Defensa el Pla de rigor pressupostari que es va dur a terme en l’anterior mandat i  
creu que ara no hi ha voluntat de fer-ne un de nou;  ara hi ha una tendència a augmentar la 
despesa. Vol fer un toc d’atenció. Recorda que, al mes de febrer, ja van criticar l’important 
augment de l’import del reconeixement de crèdits (explica alguns dels extrems del debat que 
es va produir en aquell moment. Diu que els  ajuntaments tenim un mal finançament i espera 
que ara es resolgui, una vegada solucionat el finançament autonòmic. Tot i això, cal buscar 
sempre   l’equilibri necessari entre els ingressos i les despeses. Estan d’acord a dedicar 
esforços importants a les polítiques socials o a la promoció econòmica i les polítiques 
d’emprenedoria. No creu bo concentrar la despesa únicament en les obres. El 
desenvolupament de la Llei de la dependència podria crear tants llocs de treball com els que 
ara es generen a les obres que estem executant. Demana més control sobre les obres per tal 
que no es produeixin modificats que després cal finançar amb reconeixements o amb crèdits. 
Demana la reducció de despeses protocol·làries, de divulgació, etc. Explica algunes de les 
xifres del reconeixement de crèdits. En matèria de manteniments no es preveuen les 
despeses pendents i generades pels organismes autònoms, especialment en matèria 
educativa (cal pressupostar els costos reals, sense imports pendents d’exercicis anteriors). 
Amb aquest crèdit estem comprometent el pressupost d’anys venidors, als quals cal afegir les 
obres fetes mitjançant concessions. Només votaria a favor si hi hagués una voluntat clara 
d’ajustar la despesa i aplicar noves polítiques d’inversió en les persones; l’obra pública és 
important però les persones no viuen només d’aquest tipus d’actuacions.  
 
El Sr. alcalde  diu que l’obra pública es fa perquè hi visquin les persones. 
 
La Sra. Bergés  explica els dubtes que han tingut en el moment de decidir el vot. Explica 
l’esforç fet pel seu grup en anys passats per tal de reduir la càrrega financera i per millorar la 
gestió financera municipal; en aquest sentit hauria estat raonable l’abstenció, ja que es 
demostra que no s’està fent gaire bé la feina. Es remet als arguments explicats quan es va 
debatre el darrer reconeixement de crèdits. Malgrat això, cal pensar en els proveïdors de 
l’Ajuntament i evitar que s’hagin d’esperar al mes de març de l’any 2010 perquè puguin fer 
efectius els seus crèdits. El motiu del vot positiu és fer possible el cobrament dels proveïdors, 
que no hagin de partir la gestió poc eficient de l’Ajuntament. Demana que el reconeixement 
de crèdits que es faci l’any 2010 sigui estrictament el que es considera tècnicament 
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inevitable. Confia que s’apliqui amb el màxim detall un Pla de rigor pressupostari; no sap 
quins són els efectes reals de les mesures d’austeritat que s’han comentat. Ara ens podem 
endeutar perquè l’Ajuntament va fer un exercici de contenció durant el mandat passat. 
Rebem ara una bombona d’oxigen, però cal exigir que la gestió pressupostària futura sigui 
impecable. Reitera que el volt favorable del seu grup ve motivat per donar suport a 
l’empresariat local en un moment de crisi com el present i demana que el reconeixement de 
crèdit del proper any sigui exclusivament el considerat com a tècnic.  
 
El Sr. alcalde  agraeix el vot a favor i demana al Grup d’ERC que confiï en la bona gestió 
pressupostària del Govern. El mandat passat va ser excel·lent en aquesta matèria i l’alcalde i 
la regidora d’Economia continuen sent els mateixos. Hi ha voluntat d’aconseguir que els 
reconeixements de crèdits siguin únicament els denominats com a tècnics.  
 
La Sra. Horcajada  explica que el seu grup va dubtar entre votar en contra o abstenir-se. Es 
remet a les argumentacions que va explicar en el debat del passat expedient de 
reconeixement de crèdits. Es va criticar la manca de previsió de l’equip de govern i el greu 
perjudici que es causava a les nostres petites i mitjanes empreses. Tornem a tenir factures 
impagades (5,6 milions d’euros) que no poden esperar al  proper any per ser reconegudes. 
Es vol demanar 13 milions d’euros de crèdit, que cal sumar als milions de deute que ja tenim. 
Cada lleidatà deurà 999 euros. Estem gairebé al límit legal d’endeutament i no tenim cap 
garantia sobre els imports que haurem de reconèixer l’any vinent. Es va dir que es faria 
desaparèixer el deute corrent que arrosseguem dels anys anteriors; endeutar-se és el recurs 
fàcil quan no es vol millorar la gestió de la despesa. No superem el límit legal, però això no 
suposa que haguem d’estar satisfets: la preocupació hi és. És positiu poder pagar als 
proveïdors en un termini molt breu, però no es garanteix que els retards no es puguin tornar a 
reproduir; critica les previsions pressupostàries del Govern. Vol saber quines són les 
previsions de reconeixement de crèdits per a l’any vinent.  
 
El Sr. Guallar  diu que aquesta nova operació d’endeutament fa que afegim 13 milions 
d’euros als 112 milions que ara devem. A  aquesta xifra cal també afegir l’endeutament diferit, 
imputat al capítol 2, provinent de les concessions que el Grup de CiU quantifica entre 20 i 30 
milions més. Això suposa un deute aproximat de 4.600 euros per cada família lleidatana de 
quatre persones. Es demana el nou préstec per pagar factures d’anys anteriors, per pagar 
quotes d’urbanització, expropiacions i modificacions d’obres. Considera que l’expedient posa 
de manifest un descontrol en la gestió de la despesa del pressupost, una mala gestió i una 
manca de previsió. En una sessió passada, el Sr. alcalde explicava que l’Ajuntament havia 
tingut superàvit en el pressupost per un import de gairebé 7 milions; ara ens endeutem per un 
import que suposa gairebé el doble. Calia haver aprofitat els anys de bonança per sanejar els 
comptes i fer els ajustaments escaients. S’estan pagant els excessos i la mala gestió dels 
anys anteriors. Tot i això, creu que no es pot fer pagar als proveïdors locals aquesta gestió 
deficient. Per aquest motiu el Grup de CiU s’abstindrà de votar, ja que aquest préstec és una 
bona notícia per a les empreses de la ciutat. Diu que l’abstenció és molt crítica amb la gestió 
pressupostària del Govern. Pregunta què s’ha fet amb el Pla d’austeritat. El seu grup va 
proposar també mesures de control de la despesa; els grups van valorar quines despeses no 
eren fonamentals i què calia retallar o controlar. L’equip de govern es va comprometre a retre 
comptes del Pla d’austeritat, cosa que encara no s’ha fet. Creu que el Pla, aplicat amb rigor, 
podria estalviar fins a 4 milions d’euros. Diu al Sr. alcalde que ara és el moment de 
l’eficiència. Ser eficaç vol dir pagar, complir; ser eficient vol dir pagar quan correspon i amb el 



 

 

 

 

 

 

 38 

mínim cost financer possible. Creu que la gestió del Govern no és eficient. Demana que es 
faci una reflexió serena per tal de reconduir la gestió econòmica de l’Ajuntament.  
 
La Sra. Mínguez  diu que aquest expedient de finançament extraordinari suposa un 
relaxament parcial de les mesures d’estabilitat financera que ens han estat imposades als 
ajuntaments per la normativa legal. Aquestes mesures restrictives s’apliquen també a 
ajuntaments que estan sanejats, com és el nostre cas. Estem al 86% de ràtio d’endeutament 
i això faria que poguéssim recórrer al deute fins a arribar al percentatge del 110%, si no fos 
per les limitacions de la Llei d’estabilitat pressupostària. Aquest expedient extraordinari 
d’endeutament encaixa perfectament amb els escenaris pressupostaris i no ens farà arribar 
ni al 100% de la ràtio abans esmentada. L’operació es justifica per l’entorn econòmic en  què 
vivim i que afecta especialment els municipis (per les deficiències del finançament local i per 
la baixada dels ingressos). A més, la venda de terrenys s’ha reduït de manera dràstica i això 
comporta no només reduir un altre ingrés, sinó també generar la despesa de les quotes 
urbanístiques. Explica les mesures que es van adoptar el mandat passat per reduir el deute, 
en un moment de gran dinamisme immobiliari que va suposar un augment important dels 
ingressos. Dels 13 milions d’euros de l’operació de crèdit, 7,5 es destinaran a finançar 
inversions i despeses del 2009; els crèdits reconeguts estan tots pagats des de final del mes 
d’abril. Hem pagat amb eficàcia i pagarem també amb eficiència. Agraeix les abstencions i 
els vots favorables. Explica que la política de fer obres no respon a un caprici; el volum d’obra 
pública que fa l’Ajuntament és molt important i la relació cost/benefici és exponencial i genera 
molts llocs de treball (que han estat avaluats en un nombre proper als 2.000). Aquesta nova 
normativa ens permet endeutar-nos i és una nova oportunitat no prevista al començament de 
l’any.  Explica que hi ha molts ajuntaments que s’hi han acollit. Tots els grups estan a favor 
d’augmentar la despesa, especialment la social; cal resoldre com es finança aquesta 
despesa. Reitera que els imports dels crèdits reconeguts estan tots pagats; ara es pretén no 
generar nous reconeixements. Explica que diversos municipis governats pel PP s’han acollit 
a aquesta oportunitat i explica l’exemple de l’Ajuntament de Madrid que ha fet un crèdit per 
1.107 milions d’euros (en proporció, quatre vegades més que el que ha demanat l’Ajuntament 
de Lleida). Creu que no és un bon exercici d’avaluació dividir el deute dels ajuntaments pel 
nombre d’habitants; el deute s’ha de mesurar per la capacitat econòmica dels ciutadans i de 
la institució. Les entitats municipalistes havien demanat reiteradament relaxar les mesures 
d’estabilitat pressupostària. Diu que el Pla d’austeritat té com a objectiu reduir algunes 
despeses específiques de consums (les explica). No està d’acord amb el Sr. Guallar per les 
valoracions que ha fet sobre la mala gestió econòmica. Les despeses s’efectuen en funció 
dels serveis que es presten a la ciutadania; explica els increments de despesa que s’han 
produït en els darrers 10 anys en matèries com neteja urbana, serveis socials, guàrdia  
urbana o educació (amb increments superiors al 100% en tots els casos). Hem de fer tot el 
que sigui possible per mantenir i millorar la qualitat dels serveis. Explica com a exemple, que 
en escoles bressol, l’Ajuntament de Lleida gasta 1.000 euros més per nen, que la mitjana 
dels ajuntaments de Barcelona. En una època de crisi com l’actual, els ajuntaments tenim 
una funció molt determinada, d’ajuda a les empreses i als ciutadans, encara que baixin els 
ingressos. Ens acollirem a totes les mesures que ho puguin fer possible.  
 
La Sra. Rivadulla  diu que s’alegra de la informació facilitada per la Sra. Mínguez, del fet que 
aquest crèdit no serveixi per pagar el reconeixement de crèdits,  ja que les factures pendents 
estan totes pagades. Incideix en el fet que la seva abstenció està motivada per una manca 
de confiança en la contenció de la despesa o  què no es repeteixi l’existència de partides 
pressupostàries que són clarament insuficients. Les obres i els serveis requereixen 
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manteniment; s’han fet moltes obres sense preveure els manteniments oportuns. Ara estem 
fent també un gran impuls en matèria d’inversions que cal acompanyar amb una previsió de 
manteniment. Explica l’exemple de la neteja urbana en què les consignacions eren clarament 
insuficients (fins fa poc temps) i es generaven reconeixements i despeses financeres. Hi 
votaria a favor si estigués convençuda que hi ha voluntat de contenció de la despesa i de 
previsió dels manteniments. L’obra pública genera ocupació, però si es destinés un import 
similar al de les inversions a altres serveis es generarien encara més ocupacions. Cal evitar 
que la ciutat surti d’aquesta crisi socialment perjudicada, amb problemes de cohesió. 
 
El Sr. alcalde  respon que no creu procedent fer critiques d’aquest tipus a un ajuntament que 
té 250 assistents socials i prop de 200 mestres (entre les escoles bressol i l’escola d’arts). 
Entre totes les inversions municipals es generen a Lleida més de 2.000 llocs de treball. La 
contribució municipal a la generació d’ocupació és molt important. Tot i ser sempre dramàtic, 
la nostra taxa d’atur és la meitat que la mitjana espanyola. No tots els discursos han de ser 
catastrofistes.  
 
La Sra. Bergés  explica que, en l’anterior mandat, el reconeixement de crèdits va baixar 
substancialment i ara ha augmentat; això és un fet. En mandats anteriors també es van donar 
situacions econòmiques bones amb un reconeixement important. La gestió econòmica és 
fonamental. El reconeixement de crèdits de l’any 2008 els  va generar alarma. La gestió es 
pot millorar també en els moments econòmics dolents. Hi ha serveis que no es poden deixar 
de donar; malgrat això l’Ajuntament ha de donar exemple de gestió i només endeutar-se 
quan és imprescindible. Demana que no se superin els ràtios del 100% d’endeutament i que 
les partides estiguin pressupostades amb previsions reals, sense imports pendents i fent 
transferències als organismes autònoms si són necessàries. Demana també rigor en l’anàlisi 
de la baixada dels ingressos. Hi votaran a favor, però insisteix en la petició de rigor en la 
gestió  i valentia per dir que no quan algun projecte no es pot dur a terme.  
 
El Sr. alcalde  qualifica d’agosarat lligar els conceptes de reducció del reconeixement de 
crèdits amb la presència del Grup d’ERC al Govern; cal valorar moltes més variables 
econòmiques a més de la bona gestió (que també influeix, òbviament).  
 
La Sra. Horcajada  diu que el seu grup es decideix per l’abstenció. No volen ser 
responsables d’un possible retard en el cobrament de 5,6 milions d’euros per part dels 
proveïdors de l’Ajuntament. Insisteix en el fet que tenim l’oportunitat de fer net. Demana rigor 
pressupostari i l’aplicació i l’avaluació del Pla d’austeritat. També vol fer una especial 
incidència sobre la importància del deute municipal i explica exemples d’imports de 
deute/habitant d’altres municipis, que són inferiors als que té Lleida. La mitjana dels municipis 
d’Espanya està en 566 euros per habitant. Aquesta dada els  preocupa.  
 
El Sr. Guallar  diu que cal evitar que el pressupost actual hagi d’assumir factures procedents 
d’altres anys perquè condiciona el pagament de les factures procedents del mateix exercici. 
Evitem que les factures d’enguany no es puguin pagar per manca de crèdit pressupostari en 
la partida corresponent. Aquest endeutament és el reconeixement d’una mala gestió, la qual 
cosa no és una bona notícia. Posa com a exemple de desviació pressupostària el milió 
d’euros de diferència que l’any passat es va donar en les partides de festes. Cal insistir en el 
Pla d’austeritat, que pretén reduir la despesa en la cerca del camí de l’eficiència; això  ha de 
suposar que podran disposar de més recursos per poder atendre les despeses essencials. 
Reitera la petició de donar compte sobre l’aplicació del Pla. No vol negar que durant els 
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darrers anys han augmentat els serveis prestats als ciutadans, però també és innegable 
l’augment de la pressió fiscal (tema al qual es referirà en el debat de les ordenances). 
Pregunta quin és el motiu pel qual ens endeutem, ja que l’endeutament és bo o dolent en 
funció dels objectius que pretén aconseguir. Eixugar una mala gestió no és un objectiu que 
es pugui compartir.  
 
La Sra. Mínguez  respon a la Sra. Rivadulla dient que les causes dels reconeixements de 
crèdits han estat diferents i diverses en els darrers anys. El motiu del nou endeutament no és 
la mala gestió municipal, sinó la situació econòmica de crisi que patim. Té caràcter 
extraordinari i està adreçat a actuacions i despeses futures o de l’actual exercici. Els 
organismes autònoms no es poden incloure en aquest Pla; malgrat això, hi ha el compromís 
de dotar les partides de l’IME del proper any de manera adequada, amb el mateix objectiu. 
Agraeix l’abstenció del Grup del PP i es compromet a tenir cura en el rigor pressupostari. 
Creu que quan s’han comparat mitjanes d’endeutament no s’ha tingut en consideració si els 
municipis que han estat objecte de la comparació s’acullen o no a la possibilitat de concertar 
els nous crèdits. L’endeutament de l’Ajuntament de Lleida no és el reconeixement d’una mala 
gestió. Es vol que els efectes de la crisi no es traslladin al proper exercici i ens hem d’acollir a 
les possibilitats existents per no perdre qualitat en els serveis. Torna a reiterar els increments 
en la despesa dels serveis fonamentals i en facilita les xifres més significatives. Considera 
que el problema del finançament  no és específic de l’Ajuntament, sinó que es tracta d’un 
problema comú a tots els ens locals. Cal revisar el sistema, especialment quan els ingressos 
vinculats a la construcció han caigut de manera tan significativa. Hem estat sempre molt 
conservadors en el moment de preveure els ingressos; en cas contrari ens trobaríem amb 
sorpreses força desagradables. Ens endeutem perquè si estem quiets no podrem ajudar a 
pal·liar els efectes de la crisi.  
 
El Sr. alcalde  agraeix els vots a favor i les abstencions. Creu que es tracta d’una gran 
operació, des del punt de vista del finançament local. Ara que hem resolt bé el finançament 
del país cal resoldre, de manera definitiva, el finançament local. Ens havíem d’acollir al 
màxim als plans d’inversió local de l’Estat i a les possibilitats de finançament com la que 
preveu el Decret. Diu que li ha sorprès que el Sr. Guallar parli de mala gestió o de que 
s’oculten dades. No creu que sigui mala gestió rebaixar l’endeutament del 140% fins a un 
percentatge inferior al màxim legal (critica aquest màxim que qualifica de conservador i propi 
de polítiques tatxerianes). Hem sortit del Pla de sanejament seguint una bona política de 
gestió. Sempre s’ha de ser eficient i eficaç al mateix temps, amb independència del moment 
econòmic. Ens endeutem en 13 milions perquè no podem acollir-nos, segons el Decret, a un 
import superior. No computa com a càrrega financera addicional,  es pot finançar circulant i 
inversions i el crèdit es fa a set anys amb dos de carència. Qualsevol empresari demanaria el 
màxim crèdit possible en aquestes condicions.  Explica quins han estat els conceptes que 
s’han pogut incloure en el crèdit; no es va poder incloure el romanent de tresoreria perquè va 
ser positiu. Creu que és un exemple de bona gestió financera i de cura per la despesa 
pública. El temps de bonança s’ha aprofitat per reduir l’endeutament i fer obra pública. En 
una època de crisi (i sense arribar al límit del finançament) estem fent obra pública per 180 
milions d’euros i generem més de 2.000 llocs de treball a la ciutat.  Les finances municipals (i 
la bona gestió d’aquestes finances) ha de servir per garantir la qualitat de vida dels ciutadans, 
que és el nostre compromís. 
 
S’aprova amb 18 vots a favor dels grups del PSC i ERC i del regidor no adscrit i 9 
abstencions dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA.  
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Punt núm. 15. Aprovació del Reglament del Consell A ssessor de la Ciència de Lleida  
 
El Sr. alcalde  informa al Plenari que nomenarà com a president d’aquest Consell al Doctor 
Ferran Badia, director de la  Politècnica de la UdL.  
 
Punt  núm. 18.  Expedient d’ordenances fiscals 2010  
 
La Sra. Mínguez , com a ponent, explica el contingut de la proposta de modificació de les 
ordenances fiscals. Després de fer la Comissió d’Economia de dimarts passat, s’hi ha 
incorporat un document nou, que incorpora les transaccions efectuades a la proposta inicial 
d’ordenances. Demana al secretari general que incorpori aquest document al dictamen de la 
Comissió i a l’expedient original. Demanarà als grups que retirin alguna de les esmenes 
presentades, atenent que s’han incorporat al document de transacció abans esmentat. 
Explica quines esmenes demana que es retirin: per part del regidor no adscrit les numerades 
com a 4, 7 i 8; del Grup d’ICV-EUiA les numerades com a 3, 4 i 5; del Grup d’ERC les 
esmenes numerades com a 4, 5, 6, 7, 8, 9 i 11; del Grup del PP les esmenes 2 i 5 i del Grup 
de CiU les que tenen com a numeració els números 4, 10, 13, 14, part de la 15 i de la 16. (La 
descripció breu de les esmenes i el resultat de les votacions  estan relacionats en un Annex 
incorporat en aquesta part de l’acta).  
 
El Sr. Zapater  anuncia  que retira les esmenes 4, 7 i 8 perquè estan totalment o parcialment 
incorporades a la proposta.   
 
La Sra. Rivadulla  diu que el discurs del seu grup és molt similar al de l’any passat en el 
debat sobre les ordenances fiscals. Defensa la suficiència financera dels ajuntaments per tal 
d’exercir la justícia distributiva i millorar la vida dels ciutadans. No són receptius a les 
rebaixes o reduccions que tenen caràcter general.  En la proposta, les reduccions i 
bonificacions suposaran un total de 3,2 milions d’euros, en un moment de crisi com l’actual. 
Per aquest motiu estaven en contra de no incrementar l’IBI amb l’IPC; no se sap si aquesta 
mesura és progressista quan s’aplica amb caràcter general. Estan en contra de la congelació 
de l’impost de vehicles; és bo bonificar els vehicles híbrids o elèctrics, però no congelar 
imports amb caràcter general. La reducció d’ingressos pot impedir o dificultar la millora del 
transport col·lectiu. Estan d’acord amb la congelació de les taxes relacionades amb els 
serveis socials i amb els serveis educatius. Aquestes mesures sí que van en la línia de 
fomentar la justícia redistributiva. Es proposaven bonificacions del 100% en taxes de 
menjador escolar i de serveis socials en les famílies en què un membre estigui en situació 
d’atur. Hi ha famílies que fins ara no havien fet ús dels serveis socials i ara els han de 
menester. Agraeix la transacció del Govern i demana que els serveis personals ho aprofitin 
per ampliar les possibilitat de la seva actuació. Està contenta per l’acceptació de l’esmena 
sobre el servei de les deixalleries, tot i que continuaran demanant que s’ampliï. Creu que cal 
demanar a la concessionària que millori de manera permanent la formació de les persones 
que estan al càrrec de les deixalleries, per tal de fomentar l’ús del servei. Creu que el debat 
de les ordenances fiscals no ha de centrar-se només a proposar rebaixes o bonificacions. 
Proposa que es facin sessions monogràfiques sobre les ordenances fiscals, per analitzar les 
repercussions econòmiques i socials que poden suposar les modificacions en un sentit o en 
altre.  
 
La Sra. Bergés  agraeix l’esforç fet per l’equip de govern en el treball d’incorporació de les 
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esmenes presentades pel seu grup. Comparteixen la base de la filosofia tributària (mitjana 
dels IPC) que va ser un acord molt positiu del mandat passat. També comparteix el criteri de 
congelar determinades taxes. Cal ser conscients que els serveis que prestem es financen en 
bona part amb els nostres ingressos. Les esmenes que han presentat tenen com a objectiu 
ajudar els col·lectius que estan en una situació econòmica més precària i els que tenen les 
rendes més baixes. S’aposta per facilitar mecanismes que facilitin adequar l’oferta i la 
demanda en matèria d’habitatge. No han estat acceptades les esmenes adreçades a ajudar 
els treballadors autònoms, tot i que són conscients que no era fàcil la seva aplicació. 
L’ordenança de serveis educatius ha millorat substancialment i les bonificacions s’amplien a 
tots els serveis educatius. Caldrà fer també un exercici de revisió general i actualització del 
text de les ordenances, de manera gradual. En relació amb l’IBI, es va demanar una petita 
rebaixa, tot i que entenen que qualsevol modificació a la baixa del percentatge del tipus 
suposa una rebaixa important dels ingressos. Cal tenir en consideració que els valors 
augmenten en funció de la revisió cadastral, fraccionada en un període de 10 anys. No 
s’aprovaran les bonificacions als propietaris que posin els habitatges a disposició de l’Oficina 
Local d’Habitatge, perquè no són possibles legalment; proposa que s’estudiïn fórmules de 
subvenció amb resultats similars. La bonificació de l’ICIO en relació amb el Centre Històric 
facilitarà el moviment comercial en aquesta zona. També ha estat important introduir el 
concepte de família monoparental en les actuacions adreçades a les famílies nombroses. 
Valora molt positivament la congelació de les taxes de menjador escolar. El Grup d’ERC 
donarà suport a l’expedient d’ordenances fiscals i creu que les esmenes introduïdes milloren 
la proposta inicial.  
 
La Sra. Horcajada  destaca la importància d’aquest acord, perquè fixa la política fiscal de 
l’Ajuntament i les prioritats del Govern envers determinades polítiques. Recorda que l’any 
passat es va discutir si l’escenari econòmic era de crisi o només de desacceleració 
econòmica; lamentablement, el temps ha donat la raó a l’oposició i el context de crisi és 
indiscutible. Creix l’atur, hi ha problemes de liquiditat, s’ha reduït la capacitat d’estalvi i de 
consum, etc. Creu que cal tenir en compte aquest context econòmic en el moment d’establir 
bonificacions i de fixar prioritats envers determinades polítiques. Considera que l’equip de 
govern podia fer més del que proposa, ja que els lleidatans paguem uns impostos molt 
elevats des de fa anys. Continuem pagant per sobre de la mitjana. Explica que han presentat 
10 esmenes amb l’objectiu de beneficiar les famílies i persones amb menys recursos, afavorir 
l’ocupació, fer polítiques de foment del transport públic i la sostenibilitat ambiental; una 
darrera esmena fa referència a l’Horta de Lleida. Detalla el contingut de les esmenes 
relacionades amb l’IBI, especialment la rebaixa del tipus. La reducció que proposa el Govern 
és insignificant i no compensa l’augment dels valors cadastrals; els ciutadans pagaran un 
10% més que l’any passat. El PP proposa rebaixar el tipus al 0,60. Demanaven també 
augmentar les bonificacions per a  les famílies nombroses i s’ha pogut aconseguir una 
transacció. Es proposaven també bonificacions de l’IBI a les inversions en energies 
sostenibles i també als edificis ubicats a l’Horta. Amb relació a l’IAE s’ha recollit una de les 
esmenes que el grup del PP va proposar l’any passat (lamenta que s’hagi trigat un any a 
aplicar-la). S’ha transaccionat una esmena de bonificació de l’IAE per la creació de llocs 
d’ocupació estables (ho explica); lamenta que no s’hagi acceptat l’aplicació d’altres 
bonificacions que fixa la Llei. Sobre l’impost de circulació diu que la congelació no evita que 
continuem sent dels ajuntaments que cobrem més per aquest concepte. Lamenta que no es 
bonifiquin els vehicles amb emissions de CO2 inferiors a 120 grams per quilòmetre. Pregunta 
a quants vehicles afectarà la bonificació adreçada als híbrids o als que fan servir energia 
elèctrica. En referència a l’ICIO reitera que una de les màximes preocupacions dels ciutadans 
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és l’habitatge; per aquest motiu han presentat una esmena per potenciar la construcció 
d’habitatges protegits o concertats. En relació amb la plusvàlua, entenent que no cal gravar 
les herències entre familiars directes i per això proposaven una bonificació fins al 90% en 
aquests casos. Pel que fa a les taxes proposen una congelació general com a mesura 
d’injecció de liquiditat en l’economia. Està satisfeta per la congelació de la taxa de serveis 
educatius. Votaran en contra de la proposta, ja que no s’han acceptat la major part de les 
esmenes presentades, especialment la reducció del tipus de l’IBI.  
 
El Sr. Guallar  explica que el seu grup coincideix amb algunes de les reflexions més 
importants que han manifestat els grups precedents.  Vol emmarcar també aquest debat en 
els acords adoptats en el Ple de l’estat de la ciutat. També vol incidir en la reflexió feta per la 
Sr. Rivadulla sobre la suficiència de la informació de la qual disposen els grups municipals 
sobre aquesta matèria; s’afegeix a la petició formulada en aquest sentit. En el Ple de l’estat 
de la ciutat el Grup de CiU va presentar una proposta de resolució per la congelació de la 
càrrega impositiva que s’havia de traslladar a la ciutadania i a les empreses; aquesta 
proposta va comptar amb el suport de tots els grups municipals. Tots  som conscients de la 
crisi econòmica i per això la societat va acollir amb satisfacció l’aprovació de la proposta de 
congelació abans esmentada. La mesura aprovada tenia com a contingut la congelació 
tributària (no una rebaixa dels ingressos). Explica que estats de contrastada solvència han 
aplicat mesures de rebaixa fiscal per ajudar a reactivar l’economia i per aportar renda 
disponible que generi consum i producció. La congelació permetria suavitzar la situació de les 
famílies i empreses per induir la reactivació de l’economia local. La proposta d’ordenances 
fiscals incomplia parcialment l’acord adoptat per la totalitat dels grups. Aquest fet els  va 
causar una justificada decepció, especialment quan el Sr. alcalde semblava que havia fet 
seva la posició comuna acordada. L’IBI és el principal impost d’afectació a les persones i 
entitats (en facilita les xifres sobre els rebuts i els contribuents afectats). Aplicar la congelació 
a l’IBI era la millor eina per arribar als 60.000 contribuents als quals  afecta. La congelació és 
necessària i està perfectament justificada per la situació econòmica; era també convenient 
per complir la funció de servei a la ciutadania i per ajudar la petita i mitjana empresa i el 
comerç local. La congelació és possible perquè no implica una pèrdua d’ingressos que posi 
en perill l’economia de l’Ajuntament: es tracta de recaptar el mateix que l’any passat per 
gastar-ho de manera més eficient i eficaç. L’IPC de l’any vinent pot ser negatiu o tendint a 0; 
els salaris de les persones augmentaran molt poc i les despeses municipals tampoc haurien 
de tenir grans increments. Venim d’una elevada pressió fiscal; amb l’acord d’avui, l’evolució 
dels darrers 10 anys ens situarà en un augment de l’IPC d’una mica més del 30% i un 
augment de l’IBI del 90%. Els ciutadans han fet un esforç en els moments de bonança que 
ara pot possibilitar congelar l’impost. La congelació és també possible per l’ingrés de 22 
milions d’euros del FEIL, que han permés fer inversions pendents i també permeten alliberar 
recursos; el proper any hi haurà un nou Pla, tal com s’ha anunciat, que també aportarà nous 
recursos externs. Altres ajuntaments han acordat la congelació de l’IBI, compensant 
l’augment de les bases amb una disminució del tipus de gravamen proporcional. Pel que fa a 
la resta de figures impositives, s’han produït avenços importants, especialment amb el treball 
d’esmenes i transaccions (explica els detalls). No s’han congelat les taxes per serveis 
esportius, tot i que l’esport és una activitat social important. Troben a faltar sensibilitat amb 
els ciutadans de l’Horta; explica que han proposat reiteradament bonificacions que no han 
estat acollides. Agraeix que s’hagi acceptat la proposta de bonificació de l’IAE per afavorir la 
contractació estable. Votaran en contra de la proposta de  les ordenances, lamentant que no 
es pugui fer una votació separada impost per impost i taxa per taxa (demana que es pugui fer 
en un exercici proper). Creu que l’incompliment de l’acord de congelació de l’lBI és greu i 
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transcendent i això els  obliga (malgrat que hi hagi altres aspectes positius) a emetre un vot 
contrari.  
 
La Sra. Mínguez  agraeix els vots favorables dels grups d’ICV’EUiA i ERC i lamenta els vots 
contraris dels grups de CiU i PP. Creu que l’actual expedient de modificació d’ordenances 
segueix el criteri general d’actualització (aplicant l’IPC) amb una singularitat especial: es 
congelen tots els impostos i es rebaixa el tipus de l’IBI. Tots som conscients de la 
conveniència d’adoptar mesures que ajudin els ciutadans a pal·liar els efectes de la crisi; 
aquesta idea ha de ser compatible amb la defensa de l’economia municipal, com s’ha posat 
de manifest en el debat precedent. Les mesures fiscals han de crear un marc financer que 
garanteixi la prestació dels serveis amb la qualitat requerida. Valora la importància de 
l’esmena acceptada en relació amb l’ús de les deixalleries i valora la transcendència 
econòmica que tindrà la bonificació acordada. Es compromet a facilitar el resum dels imports 
de les bonificacions fiscals i l’impacte que té sobre la recaptació i sobre la ciutadania; 
actualment hi ha més de setanta línies subvencionadores. Explica que el Pla de xoc que es 
va aprovar l’any passat va tenir un impacte superior als 2 milions d’euros; la proposta actual 
està avaluada en 1,2 milions d’euros. Hi ha consens per ajudar les persones que estan patint 
una situació econòmica especial; la disminució d’ingressos farà que més ciutadans es puguin 
acollir a les bonificacions que fixen les ordenances. Vol reconèixer l’esforç de tots els grups 
municipals en el treball de les esmenes i en la tasca de consens; això ha fet possible la 
incorporació de 18 esmenes. S’han rebutjat les esmenes que (tot i haver acord en la filosofia) 
es podien incloure en el pressupost, amb la dotació corresponent. També s’han rebutjat les 
esmenes que legalment no es podien incorporar. El Govern ha fet un esforç important per 
recollir les sensibilitats de tots els grups. No està d’acord amb  la Sra. Horcajada quan diu 
que l'Ajuntament de Lleida  està entre els que tenen els impostos més elevats. Pel que fa  a 
l’impost de circulació, tenim els tipus més baixos dels municipis grans de Catalunya; quant a 
l’IBI som el número 13 de 23 municipis de més de 50.000 habitants. Hi ha molts municipis (de 
tots els colors polítics) que han fet revisió cadastral i no han abaixat el tipus de l’IBI; nosaltres 
portem 6 anys aplicant rebaixes. La norma d’imputació de la revisió cadastral en 10 anys va 
ser aprovada quan governava el PP. Hem posat topalls als rebuts d’aquest impost, cosa que 
va ser tècnicament força complexa, en benefici dels contribuents. No està d’acord amb el Sr. 
Guallar en les argumentacions i creu que es confon quan mesura la pressió fiscal en relació 
amb els increments de l’IPC. La càrrega fiscal és l’import que paga una persona en concepte 
d’impostos, en relació amb la seva renda. La càrrega fiscal d’un contribuent lleidatà en relació 
amb l’Ajuntament és del 2% de la seva renda. L’increment de la càrrega fiscal no es veu 
reflectit en els imports d’augment que ha experimentat un tribut determinat en relació amb 
l’IPC. L’acord que  va aprovar el Ple (en el debat de l’estat de la ciutat) feia referència a la 
congelació de la càrrega fiscal, no a la congelació del rebut de l’IBI. Explica que el sou mitjà 
d’un funcionari de l’Ajuntament és de 21.000 euros; amb aquesta base els sous s’han 
incrementat en un any en 420 euros i el rebut de l’IBI en 30 euros (aquest és l’augment mitjà 
de la meitat dels contribuents). Amb aquesta quantitat tan petita d’increment no s’ajuda a 
reactivar el sector del comerç o dels serveis de la ciutat. Els estats estan estudiant la rebaixa 
d’impostos que són significatius (com l’IVA) o de les quotes de la seguretat social. L’IBI és 
l’impost municipal que més afecta els ciutadans, però també és la major font d’ingressos 
municipal. Fem l’esforç de recaptar el mateix, i en una situació de crisi cal recursos públics 
per cobrir les necessitats dels ciutadans. 
 
El Sr. Zapater  creu que hauria estat bé que s’haguessin acceptat totes les seves esmenes, 
en benefici dels ciutadans. De les 8 esmenes, se n’han incorporat tres; això motiva que el 
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seu vot sigui favorable a l’aprovació de les ordenances fiscals.  
 
La Sra. Rivadulla  insisteix en el fet que cal potenciar el servei de deixalleria (cosa que pretén 
l’esmena acceptada), ja que en cas contrari el nombre d’usuaris podria disminuir; es va fer un 
esforç considerable per potenciar el servei i cal garantir el canvi qualitatiu i quantitatiu. No 
està d’acord en la retallada dels horaris de les deixalleries fixes. Està satisfeta per les 
bonificacions en serveis educatius i serveis socials. Reitera també el rebuig a les 
bonificacions amb caràcter general. Explica la posició del seu grup en relació amb les 
esmenes de la resta de grups i demana votació separada de totes les esmenes que encara 
es mantenen. 
 
La Sra. Bergés  entén que l’equip de govern assumeix el compromís de posar en marxa línies 
de subvenció que recullin les esmenes en  què hi ha acord, però que no s’han pogut 
concretar en una modificació d’ordenança. Insisteix sobre la necessitat dels ajuts adreçats als 
autònoms. Creu interessant que abans de l’aprovació definitiva s’estudiï una possible rebaixa 
del tipus de l’IBI, si l’Estat aplica l’actualització de valors del 2% de la qual s’ha parlat. En 
relació amb l’IPC diu al Sr. Guallar que l’any proper es veurà reflectida la situació actual de 
tendència a la baixa. Creu que cal fer un esforç per adaptar les bonificacions fiscals a les 
necessitats de les persones.  
 
La Sra. Horcajada  creu que la Sra. Mínguez ha fet servir jocs de paraules en la seva 
intervenció. Es va acordar pel Ple la congelació d’impostos i no la de tributs. No queda 
congelat l’IBI i d’això no es pot culpar al PP per haver permès la periodificació de l’aplicació 
dels efectes de les revisions cadastrals; aquesta va ser una mesura positiva. L’equip de 
govern podia reduir el tipus impositiu (cosa que la Llei permet) perquè la quota que pagui el 
ciutadà sigui la mateixa. Aquesta revisió d’ordenances  es proposa perquè  s’apliqui en el 
pitjor escenari econòmic, que segons l’opinió de tots els experts serà el que correspondrà a 
l’any 2010. Ens hem de preguntar si l’Ajuntament està fent tot el que té a l’abast per disminuir 
els efectes de la crisi. El Grup del PP entén que el Govern no ha fet tot el que pot, que hi ha 
més marge d’actuació. Explica exemples (com Orense i Albacete) en què, per haver fet 
revisions, apliquen tipus molt inferiors al de Lleida. Hi ha marge per reduir la càrrega fiscal. 
Som la novena capital de província amb l’impost de circulació més alt (hem baixat del 4t. al 
9è lloc). Explica la posició del seu grup en relació amb les esmenes presentades pels altres 
grups. Votaran en contra de les que proposin tipus d’IBI diferents al de la seva esmena. 
Explica altres esmenes concretes. El resultat de les votacions està reflectit en l’Annex 
corresponent.  
 
El Sr. Guallar  diu que no fa trampes quan raona les argumentacions en relació amb els 
increments tributaris. Van acordar congelar la càrrega impositiva i el Govern va parlar de 
congelació d’impostos i taxes. L’IBI té una base imposable i un tipus impositiu que donen 
com a resultat una quota sobre la qual es pot aplicar bonificacions. El Govern diu que el tipus 
no és elevat, però per valorar-ho cal posar-lo en relació amb la base imposable. L’IBI no s’ha 
incrementat en funció de l’IPC, és evident. Quan s’aplica l’IBI no es té en compte la renda de 
les persones, és un tribut lligat al valor cadastral d’un immoble. Un ciutadà o una empresa 
poden tenir ara una situació econòmica molt negativa i l’import d’aquest impost serà el 
mateix. Aquest impost genera una càrrega i una pressió fiscal important. Hi ha rebuts 
d’aquest import de valors molt variables i diferents. No ha dit que amb la congelació d’aquest 
impost es pugui salvar  el comerç de Lleida; insisteix en el fet que les polítiques de contenció 
fiscal ajuden i indueixen a fer que hi hagi major renda disponible i que hi hagi major 
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dinamisme en l’economia. La reducció del tipus de gravamen pot permetre mantenir el nivell 
d’ingressos, aplicant la filosofia de la congelació que es va acordar. Explica que l’Ajuntament 
de Cornellà ha reduït el tipus de l’IBI per evitar l’increment de la pressió fiscal a les famílies 
derivat de la revisió cadastral; sense aquesta contenció avaluaven que l’increment mitjà 
s’hauria situat en més del 12%. En el nostre cas es fa una correcció mínima al tipus de 
gravamen, que no garanteix  la congelació. Insisteix també  que hauria estat bé fer una 
votació separada de cada ordenança, ja que hi ha aspectes positius en què sí que s’ha 
aplicat la filosofia de la congelació i s’han aplicat mesures correctores adequades. No poden 
retirar l’esmena número 4; pregunta si s’ha concretat el perímetre de carrers afectats per 
l’esmena 10; retiraran les esmenes 13 i 15.3.  
 
La Sra. Mínguez  manifesta que mai no li han agradat els jocs de paraules: es remet sempre 
a les xifres. Reitera que es va acordar la congelació de la càrrega impositiva i que ha explicat 
amb detall quin és el contingut d’aquest concepte. Diu al Sr. Guallar que la càrrega impositiva 
sí que té en compte la renda de les persones i dins d’aquesta càrrega hi ha l’IBI. No ha dit 
mai que aquest impost tingui en consideració la renda de les persones. Pregunta a la Sra. 
Horcajada quin sentit té fer una revisió cadastral en un municipi si ha de ser l’Ajuntament qui 
absorbeixi l’impacte d’aquesta revisió. Diu als portaveus de CiU i del PP que han reproduït el 
mateix debat que es va fer sobre aquesta matèria l’any 2006, quan es va materialitzar la 
revisió cadastral. Quan governava el PP, els ajuntaments van perdre una part important de 
l’IAE; amb la mesura de distribució de l’impacte de la revisió (en 10 anys) ens volen fer 
responsables, als ajuntaments, del fet d’incrementar el rebut de l’IBI un 10% anual. Espera 
que amb el govern del PSOE es pugui aconseguir un bon finançament local. Està d’acord en 
la revisió dels valors cadastrals, ja que permet aplicar més justament els impostos. Les 
polítiques de contenció fiscal que poden fer els ajuntaments són molt limitades, no poden 
afectar als grans impostos que formen part de la càrrega fiscal. Diu que no recorda que el 
Grup de CiU hagi donat mai suport a la revisió de les ordenances fiscals. La revisió de les 
taxes és de l’1,35%, hi ha taxes congelades, l’impost de circulació es congela, l’ICIO i la 
plusvàlua es congelen i s’augmenten les bonificacions. L’únic amb característiques especials 
és l’IBI. Es vol estimular  l’economia amb millores en les taxes d’obertura, ICIO o IAE. 
L’expedient que avui posem a  votació incorpora també les mesures del Pla de xoc que es 
van aprovar l’any passat. S’intenta, en la mesura de les nostres possibilitats, pal·liar els 
efectes de la crisi. (Concreta també el contingut de l’esmena número 10 de CiU que ha estat 
objecte de transacció.) 
 
El Sr. alcalde  agraeix els vots afirmatius d’ERC i d’ICV-EUiA; comparteix els arguments que 
han manifestat en relació amb l’aplicació selectiva de les bonificacions i amb els supòsits 
d’aplicació progressista d’alguns impostos. L’any vinent tornarem a reproduir el debat sobre 
l’IBI i per això vol deixar clars alguns conceptes. Creu que l’oposició de la dreta intenta crear 
una confusió clara sobre l’IBI. Posa com a exemple l’IVA i pregunta en quin cas acusarien el 
govern de l’Estat d’apujar aquest impost; sembla obvi que només es podria dir que puja el 
tribut quan s’incrementa el percentatge a aplicar i mai es podria parlar d’augment quan la 
recaptació augmenta perquè s’incrementen els serveis (gravats al 16%) i disminueixen els 
béns subjectes (gravats al 7%).  Explica altres exemples similars. L’IBI no s’incrementa pel fet 
 que augmenti el valor dels immobles o de la propietat immobiliària. El món municipal 
reivindica de manera permanent tenir un finançament que assumeixi el cost del 35% de les 
competències assumides que no tenen recursos associats. L’oposició ens demana, en sentit 
totalment contrari, que assumim amb el nostre pressupost decisions econòmiques o 
tributàries de l’Estat. El valor cadastral no s’aplica només per l’IBI, té altres usos tributaris per 
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a altres administracions. Cal cobrar impostos per prestar serveis als ciutadans. L’avaluació a 
un govern s’ha de fer per la qualitat dels serveis que presta o per la transformació de la ciutat. 
La sensibilitat del Govern ha fet que caiguem en la trampa  d’abaixar (tot i que molt 
limitadament) el tipus de l’IBI i que siguem un dels pocs ajuntaments espanyols que apliquem 
topalls. Demana que donem als impostos el paper que realment tenen com a font de 
finançament dels serveis públics i de repartiment de la riquesa. Els ciutadans han de triar 
entre aquells que aposten pel liberalisme (que condueix a tenir serveis aquells que se’ls 
poden pagar) o bé per uns governs amb component social.  
 
El resultat de les votacions consten en l’Annex i en la part dispositiva de l’acta.  
 
Punt núm. 27. Aprovació de la cessió gratuïta a la Generalitat de Catalunya d’un terreny 
municipal situat al barri de Cappont, per destinar- lo a la construcció d’un institut 
d’educació secundària    
 
El Sr. Zapater  creu que el barri de Cappont necessita, des de fa temps, la construcció d’un 
nou IES. Aquesta petició constava en el programa electoral de passades campanyes. El seu 
vot serà favorable i espera que ben aviat es pugui disposar d’aquest equipament educatiu. 
 
La Sra. Rivadulla  anuncia el seu vot favorable i reitera la necessitat de  planificar 
equipaments per a la ciutat. El PAUM preveia que es disposés d’aquest Pla d’equipaments 
que donaria seguretat i transparència a l’execució dels equipaments i dels habitatges.  
 
El Sr. Mitjans  diu que el Grup d’ERC hi votarà a favor, i mostra la seva satisfacció per 
l’acord. Des de l’any 2005 s’havia demanat la cessió dels terrenys per a la  construcció 
d’aquest IES. Només cal lamentar que no s’hagi pogut accelerar més aquesta disposició de 
terrenys. Demana que s’insisteixi en l’execució de l’equipament.  
 
El Sr. Montanya  anuncia el vot favorable del seu grup; aquest és un pas seriós per fer una 
realitat  el futur IES de Cappont. Vol recordar que aquesta petició, reivindicada pels veïns des 
de fa molts anys, ha tingut sempre el suport del Grup del PP (tant a la moció d’abril del 2007 
com en l’aprovada el mes passat en relació amb el termini d’execució de l’equipament).  
 
El Sr. Gavín  diu que també hi votaran a favor i s’alegren que finalment es produeixi aquesta 
cessió. Lamenten que aquest acord arribi tan tard. La moció de l’any 2007 (que ha esmentat 
el Sr. Montanya) va ser una proposta del Grup de CiU, consensuada amb ERC i aprovada pel 
Ple. A més de la cessió dels terrenys es demanava que en la priorització de planificacions 
d’IES a Lleida aquest fos prioritari. El barri de Cappont té un fort creixement de població, 
molts centres d’ensenyament primari i necessitava un centre d’ensenyament secundari. No 
s’ha complert la priorització ni s’havia fet (fins ara) la cessió dels terrenys. Espera veure el 
resultat de la construcció de l’equipament en un termini raonable. Durant el darrer període, 
les dues administracions (Generalitat i Ajuntament) s’han estat traspassant el problema de 
l’una a l’altra. Espera que ara s’arribi al final d’un camí que qualifica de tortuós.  
 
La Sra. Camps  explica que se sotmeten a votació dos expedients sobre aquest tema: la 
modificació del PGL que permeti fer l’equipament (amb una modificació de zones verdes, 
força complexa) i, d’altra banda, la cessió del terreny al departament d’Educació. Agraeix el to 
positiu de la majoria dels grups municipals i no està d’acord amb el to de la intervenció del Sr. 
Gavín. Educació ha estat fent un gran nombre d’equipaments d’ensenyament primari i 
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secundari. El departament ja ha compromès la inclusió de l’equipament en el calendari 
d’execucions i per això es pot fer la modificació del planejament que afecta una zona verda 
(si fos un equipament la cessió ja hauria estat feta fa temps). Es vetllarà perquè l’execució de 
l’equipament sigui al més aviat possible. 
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt núm. 34.  Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA relativa a la valoració de qualitat 
de les obres en el moment de la recepció per part d e l’Ajuntament; elaboració de 
memòria de manteniment de projectes  
 
La Sra. Rivadulla  diu que la moció té com a objectiu que els serveis d’Urbanisme vetllin, de 
manera especial, la qualitat de les obres que rep l’Ajuntament, per tal d’evitar despeses de 
reposició o de reparació. Si ja es fa així, demana una major intensitat. També proposa 
l’avaluació dels manteniments que suposaran tot el seguit d’obres que ara s’estan executant, 
per tenir-ho previst per a l’any 2010. Creu que els grups municipals han de ser coneixedors 
d’aquests estudis de costos de manteniments.  
 
El Sr. Zapater  comparteix el fons de la moció; no comparteix la forma. Té total confiança en 
els serveis d’Urbanisme de l’Ajuntament i per aquest motiu s’abstindrà de votar. 
 
El Sr. Mitjans  diu que el seu grup hi votarà a favor. En diverses ocasions han demanat la 
creació d’una comissió de seguiment o de control de les obres que s’estan executant. La 
moció proposada va en aquest sentit, per la qual cosa  estan d’acord en la moció. 
 
La Sra. Horcajada  diu que està d’acord en la moció, ja que s‘estan fent moltes obres i cal 
vetllar per la qualitat en l’execució i per la valoració del manteniment. És necessari fer 
compatible un bon manteniment de les inversions amb les mesures de rigor pressupostari. Hi 
votaran a favor. 
 
El Sr. Gavín  està d’acord en els arguments expressats i qualifica la moció de sensata i 
interessant. Pot servir per millorar la gestió i també per optimitzar el control econòmic i de 
gestió que han de fer els grups de l’oposició. Hi votaran a favor. 
 
La Sra. Camps  explica que l’equip de govern hi votarà en contra. Nega que hi hagi manca de 
rigor en l’execució de les obres o que hi hagi també manca de qualitat o de control. Nega, 
doncs, la premissa major de la moció. Creu que es vol entrar en una qüestió estrictament 
tècnica, que correspon als serveis tècnics municipals. Qualifica d’excel·lent la qualitat de les 
obres municipals. Pot haver-hi alguna desviació, però el percentatge és mínim tenint en 
consideració que hi ha més d’un centenar d’obres en execució. Destaca la dedicació i el rigor 
dels serveis tècnics municipals, que ara compten amb suports externs. Diu també que les 
previsions de costos de manteniment es fan sempre, ja que en cas contrari no podrien 
funcionar els nous serveis relacionats amb una inversió. El proper any hi haurà un augment 
en les partides de manteniments, com a conseqüència del gran nombre d’obres que s’estan 
fent; hi haurà obres que no requeriran manteniment específic i s’incorporaran als 
manteniments generals.  
 
La Sra. Rivadulla  manifesta que torna a constatar que hi ha àmbits de l’Ajuntament que són 
receptius a les propostes i altres que no ho són tant.  
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Es rebutja amb 11 vots a favor dels grups d’ICV-EUiA, CiU, PP i ERC, 15 vots en contra del 
Grup del PSC i 1 abstenció del regidor no adscrit.  
 
Punt núm. 36.  Moció del regidor no adscrit, Sr. Za pater, proposant diverses activitats 
de caire lúdic, d’oci i cultural a la Seu Vella.  
 
El Sr. Zapater  es remet a l’exposició de motius de la moció, en la qual s’argumenta la 
conveniència de proposar activitats de caire lúdic i d’oci a la Seu Vella. Destaca de la part 
dispositiva la proposta de realització de les “nits d’estiu a la Seu Vella”, amb activitats de 
cinema, teatre, música i balls populars. Creu que cal continuar la línia d’ampliar el programa 
d’activitats que es fan al turó. 
 
La Sra. Rivadulla  diu que s’abstindrà de votar. La moció planteja una casuística extensa i el 
Ple no és el lloc adequat per plantejar aquest debat. Els suggeriments que fa el Sr. Zapater 
podrien ser tramesos a la regidoria de Cultura per ser estudiats. 
 
El Sr. Mitjans  diu que el seu grup també se n’abstindrà. Creu que el lloc adient per debatre la 
programació de les activitats a la Seu Vella ha de ser la Comissió de Cultura o  la Comissió 
de Festes. 
 
La Sra. Horcajada  també manifesta que el seu grup opta per l’abstenció, per motius idèntics 
als expressats pels grups precedents. 
 
La Sra. Obis  igualment anuncia que s’abstindran de votar. Creu que la filosofia de la moció 
és bona. Ha de ser en el si del Consorci, de la Comissió de Cultura o del Patronat de Turisme 
on cal analitzar aquestes propostes. 
 
La Sra. Parra  explica que votaran en contra de la proposta. Agraeix, però,  l’interès del Sr. 
Zapater en la promoció de la Seu Vella. Explica que s’ha treballat molt en aquest sentit. Ha 
de ser des del nou consorci on s’adoptin les decisions més oportunes; encara cal fer les 
primeres reunions operatives del nou ens i l’aprovació del pressupost. Espera que, més 
endavant, es pugui parlar de les propostes presentades. 
 
El Sr. Zapater  agraeix l’interès dels grups en analitzar la proposta, encara que sigui 
rebutjada.  
 
Es rebutja amb 11 abstencions dels grups de CiU, PP,  ERC i ICV-EUiA, 15 vots en contra 
del Grup del PSC i 1 vot a favor del  regidor no adscrit.  
PRECS I PREGUNTES  
 
Número 1. La Sra. Rivadulla  formula un prec. Explica que, el passat dia 15, el Parlament de 
Catalunya va aprovar la Llei sobre centres del culte. Recorda que el Grup d’ICV-EUiA s’ha 
oposat sempre a la ubicació de la mesquita  en la parcel·la del polígon industrial  on 
s’instal·larà. Continua pensant que provocarà molèsties al trànsit i a l’activitat econòmica de 
la zona. Explica també les atribucions que aquesta Llei atorga als alcaldes per vetllar per 
l’exercici del dret de culte en les millors condicions de seguretat, dignitat, higiene, etc. 
Demana a l’alcalde que, encara que la Llei no té efectes retroactius, reconsideri la proposta 
de l’equip de govern amb relació a la ubicació de la mesquita en el polígon industrial. Cal 
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anar a l’ofensiva en aquestes qüestions i acceptar que la població és diversa, que té 
creences diferents i que cal atendre tothom en les mateixes condicions. 
 
El Sr. alcalde  reitera el seu posicionament, conegut per tothom. La nova Llei dóna 
competències i capacitat de planificació, però no pot donar solars per instal·lar mesquites. 
Ara disposem d’un solar, propietat municipal que té la qualificació urbanística adient. No és 
l’Ajuntament qui ha de fer les mesquites, però es va signar un conveni amb la comunitat 
musulmana perquè (si ho consideren convenient) puguin presentar el seu projecte. Creu que 
el lloc triat reuneix els elements de proximitat i mobilitat necessaris. No és l’únic equipament 
que hi ha al polígon. Desitja que presentin un bon projecte de mesquita que doni solucions a 
les seves necessitats de culte.  
 
Número 2. El Sr. Mitjans  explica que ara tenim dades per assegurar que la línia de l’AVE 
entre Barcelona i Madrid ha estat un èxit econòmic i també quant al nombre de passatgers. 
L’Ajuntament ha aprovat dues mocions en les quals instava a Renfe i al Ministeri competent a 
establir algun sistema d’abonaments per fer servir en aquest mitjà de transport. Les notícies 
que hem rebut   diuen que Adif està proposant de dur a terme mesures d’abaratiment del 
servei durant l’estiu. Llegeix la part dispositiva de les dues mocions aprovades pel Ple i 
pregunta quines explicacions ha rebut l’alcalde per part de l’Estat o del Ministerio de Fomento 
del motiu pel qual no s’ha instal·lat, de forma regular, aquest sistema d’abonaments en les 
línies d’AVE. 
 
El Sr. alcalde  diu que aquest tema el va plantejar directament a la Presidència de Renfe. És 
una qüestió comercial, que ha d’evolucionar. No es neguen a la implantació d’abonaments en 
viatges de llarga distància. En les  distàncies curtes (que ara cobreixen també els trens 
Avant) no li han dit que no a llarg termini, però en aquests moments no ho creuen convenient. 
Continuarà demanant-ho: directament (com a alcalde de Lleida) i com a president de la Xarxa 
de Ciutats AVE. La propera reunió de la Xarxa es farà al mes d’octubre a la nostra ciutat i es 
tornarà a plantejar aquest tema davant tothom. També s’insistirà en aquesta reunió que cal 
posar en marxa els trens Avant a Saragossa.  

 

El Sr. Mitjans  demana que s’insisteixi en aquesta petició.  
 
Número 3. La Sra. Horcajada  formula una pregunta i un prec. A principi de juliol, un diari 
informava que per la nostra ciutat passaven habitualment combois de ferrocarril amb 
matèries perilloses; el material distribuït no té com a destinació Lleida i consta que es feien 
aturades tècniques la qual cosa suposa un perill evident per als habitatges que estan situats 
als voltants de l’estació de Lleida. Pregunta si cada cop que es produeixen aquestes 
aturades tècniques l’Ajuntament rep la informació oportuna.  
El Decret 412/2001 estableix que els trens que transporten mercaderies perilloses han de fer 
servir línies que circumval·lin les poblacions; si això no pot ser així, les empreses de transport 
han de disposar de l’organització i dels mitjans necessaris per actuar en cas d’accident. 
Demana que des de l’Ajuntament es demani a Adif informació sobre quines mesures de 
protecció estan previstes en relació amb aquestes aturades tècniques i els possibles perills 
d’accidents. Pregunta també si tenim elaborat el Pla d’emergències de transport de 
mercaderies perilloses i, en cas que no hi sigui, demana que es faci.  
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La Sra. Mestres  recorda que en una comissió informativa es va donar compte de com 
funciona aquest programa i el servei de transport de mercaderies perilloses a la nostra ciutat. 
En aquest cas és aplicable la Llei de transport de mercaderies de l’any 2003. Adif defineix 
aquesta línia (Tarragona – Sèlgua) en el seu Pla de protecció i preveu que en aquells 
municipis en què no hi hagin vies alternatives el transport haurà de passar per les zones de 
ciutat on hi ha via. En el cas de Lleida no tenim vies alternatives. El protocol de seguretat 
d’Adif i la Llei de l’any 2003 preveuen que aquests transports tenen dret a passar per les 
ciutats i permet aturades tècniques; aquesta aturada serveix també per fer el canvi del 
conductor del tren. Es fa amb totes les garanties legals i aplicant el programa d’autoprotecció 
d’Adif. Aquesta informació va ser facilitada per Adif, per escrit, a petició de la regidoria.  
 
La Sra. Horcajada  pregunta quines mesures preveu el Pla o el protocol d’actuació  d’Adif  en 
cas d’accident en alguna de les parades tècniques.  
 
La Sra. Mestres  diu que aquesta és una pregunta nova. Els protocols d’Adif i el Pla bàsic de 
protecció d’emergències de la nostra ciutat (aprovats pel Ple) regulen les actuacions que hem 
de fer. Garanteix que aquestes actuacions estan perfectament previstes. Tant de bo que mai 
passi res.  
 
El Sr. alcalde  comunica que acaba de rebre la malaurada  notícia de la defunció del Sr. Pau 
Costa, el cinquè membre del grup de bombers del GRAF que han perdut la vida en l’incendi 
de les comarques de Tarragona. Vol que consti en l’acta del Ple  el condol de la corporació.   
 
Punt núm. 39. Acceptació de la renúncia com a regid ora de la corporació de la Sra. 
Mercè Rivadulla i Gracia  
 
La Sra. Rivadulla  vol, en aquesta darrera intervenció plenària, fer tot un seguit d’agraïments. 
En primer lloc a les persones que van votar ICV i que han fet possible que fos regidora en 
l‘anterior i en el present mandat. Això va fer possible ser responsable de Medi Ambient durant 
quatre anys, podent comptar amb l’ajut de Pere Blasco, de Glòria Peret, de Francesc Pané i 
de totes de les persones de la Regidoria de Medi Ambient i Sostenibilitat, que van demostrar 
la seva competència i dedicació.  En segon lloc, l’agraïment a les persones d’ICV que avui 
també són presents en aquesta sala de Plens i que sempre li han donat suport. També 
agraeix a l’alcalde i als membres del Plenari per l’ambient d’educació, de respecte i 
d’estimació que existeix en la relació mútua. Acaba una etapa dedicada als afers públics. 
Està satisfeta d’haver dedicat una gran part de la seva vida a aquesta activitat, a aquesta 
vocació de resoldre problemes. Considera que cal dignificar molt més la tasca política, que 
comporta una gran dedicació i que és una activitat gratificant. Manifesta que continuarà amb 
el seu compromís polític. Sap que els membres de la corporació continuaran treballant per 
millorar les condicionis de vida de la ciutadania de Lleida. Tenim el repte de fer de Lleida una 
ciutat pròspera i cohesionada. Diu que té moltes ganes de dedicar-se a la seva família amb 
tota la intensitat. Agraeix la col·laboració de tots el funcionaris i del personal de la casa. 
Destaca la vàlua del Sr. Camats i està segura que disposarà del suport i de la simpatia que 
ella ha rebut sempre.  
 
El Sr. Zapater  diu que ha estat un gran honor compartir amb la Sra. Rivadulla dos anys 
d’aquest mandat. Han coincidit en votacions i han discrepat en altres, però per damunt de tot 
ha prevalgut el sentit de l’amistat. La felicita i li desitja pau i felicitat.  
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La Sra. Bergés  destaca que ha tingut oportunitat de compartir amb la Sra. Rivadulla tant les 
tasques de govern com les de l’oposició. La nostra condició comporta que ens dediquem 
durant un temps a una tasca que ens il·lusiona i ens motiva i després puguem obrir noves 
etapes en altres àmbits. Li desitja que li vaig tot molt bé i que endegui una nova etapa molt 
profitosa.  
 
La Sra. Horcajada  recorda que havia tingut el plaer de conèixer la Sra. Rivadulla en altres 
activitats polítiques abans de formar part de la nostra corporació municipal.  Destaca 
l’amabilitat del tracte personal i la defensa amb convicció de les idees. També destaca 
l’esperit lluitador de la Sra. Rivadulla; creu que persones com ella dignifiquen la via política. 
Agraeix en nom del Grup del PP el treball que ha fet per a la ciutadania i li desitja molts èxits 
en aquesta nova etapa. 
 
El Sr. Guallar  manifesta que s’ha emocionat amb les paraules de comiat de la Sra. Rivadulla 
i vol deixar constància del sentiment d’estima que li té. Li vol agrair tot allò que li ha ensenyat 
i creu que la ciutat de Lleida en surt perdent. Recorda els seus consells i li desitja tots els 
èxits.  
 
El Sr. Gavín  diu que ha de parlar en primera persona perquè li pot més l’apreciació personal 
que la solemnitat de l’acte. Fa esment a la llarga trajectòria política de la Sra. Rivadulla de la 
qual destaca la coherència, la convicció, l’esperit de lluita i la dedicació. Considera que ha 
dignificat la política i que tot els companys i companyes del seu grup han après de les seves 
habilitats i de les seves qualitats personals. Creu que pot deixar l’activitat política amb l’orgull 
i el convenciment d’haver prestat un servei a la ciutat. Li desitja molta felicitat. 
 
La Sra. Camps , en nom del Grup Socialista, li desitja tots els èxits polítics i personals. Molts 
dels regidors socialistes presents han compartit amb ella govern i ara en la tasca d’oposició. 
No pot negar les discrepàncies dialèctiques que han tingut, però això forma part de la riquesa 
democràtica. Encoratja el Sr. Camats a mantenir el mateix nivell, la dedicació i les 
conviccions de la Sra. Rivadulla. Espera poder continuar gaudint de la seva presència en els 
actes polítics i en la vida personal.  
 
El Sr. alcalde  diu que quan la Sra. Rivadulla ha explicat la seva trajectòria professional ja 
marcava una manera de ser determinada. La política i la docència són dos de les activitats 
més nobles que hi pot haver. Estan íntimament lligades: quan fem bé la política estem fent 
pedagogia. També recorda que ha conegut la Sra. Rivadulla al govern i a l’oposició; la 
prefereix al govern. Sempre ha aportat el seu rigor, ha estat companya. Diu que de la Sra. 
Rivadulla ha après qüestions i lliçons de sensibilitat, de rigor, de coherència i d’igualtat. Li 
desitja un gran futur en l’àmbit personal i familiar. Destaca la tasca de les regidores de la 
corporació de les qual la Sra. Rivadulla és mostra.  
 
Clou la Sra. Rivadulla  agraint les intervencions de tothom. 
 
ANNEX I. Esmenes presentades pels grups municipals a la proposta d’Ordenances Fiscals 
per a 2010. Resultat de les votacions 
 
a.- Regidor no Adscrit, presenta vuit esmenes: 
 

1. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Tipus de gravamen 0.69. 
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2. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Ajornament de pagament. 
3. Esmena de modificació relativa a la taxa per tramitació de documents. Supressions  
4. Esmena d’addició relativa a la taxa per llicència d’autotaxis. Bonificació  
5. Esmena de modificació relativa a la taxa per comerç i mercats. Reducció 
6. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis sanitaris. Servei de 

teleassistència. 
7. Esmena de modificació relativa a la taxa per zones blaves. Reducció. 
8. Esmena de modificació relativa a la taxa per ocupació de la via pública. Disminució 

 
Les esmenes 4, 7 i 8 van ser retirades pel ponent. 
L’esmena núm. 1 va ser rebutjada amb 1 vot a favor del regidor no adscrit, 6 abstencions del 
Grup de CiU i 20 vots en contar de la resta de grups. 
L’esmena núm. 2 va ser rebutjada amb 1 vot a favor del regidor no adscrit 4 abstencions dels 
grups del PP i ERC i 22 vots en contra de la resta de grups. 
Les esmenes núm. 3 i 5 van ser rebutjades amb 1 vot a favor del regidor no adscrit, 8 
abstencions dels grups de CiU i PP i 18 vots en contra de la resta de grups.  
L’esmena núm. 6 va ser rebutjada amb 1 vot a favor del regidor no adscrit, 10 abstencions 
dels grups de CiU, PP i ERC i 16 vots en contra dels grups del PSC i  EUiA. 
 
b.- El Grup Municipal d’ICV-EUiA , presenta cinc esmenes:  
 

1. Esmena de modificació relativa a l’IBI.  Modificació de tipus 0,69. Bonificació 
2. Esmena de modificació i addició relativa a l’IVTM. Actualització. Bonificacions. 
3. Esmena d’addició relativa a la taxa per recollida, transport i tractament de residus 

municipals. Bonificació. 
4. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis educatius. Bonificació. 
5. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis socials. Bonificació. 

 
Es retiren les esmenes núm. 3, 4 i 5 i la part de l’esmena núm. 1 corresponent a 
bonificacions. 
Es rebutja la part de l’esmena núm. 1 relativa al tipus de gravamen amb 3 vots a favor dels 
grups EUiA i ERC, 9 abstencions dels grups de CiU i PP i del regidor no adscrit i 15 vots en 
contra del Grup del PSC.  
Es rebutja l’esmena núm. 2 amb 1 vot a favor del Grup d’EUiA, 3 abstencions del Grup d’ERC 
i del regidor no adscrit i 23 vots en contra dels grups del PSC CiU i PP.  
 
 
c.- Grup Municipal d’ERC , presenta onze esmena,  
 

1. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Tipus 0,690.  
2. Esmena de modificació i addició relativa a l’IBI. Recàrrec per immobles desocupats. 

Subvenció. 
3. Esmena d’addició relativa a l’IBI. Bonificació autònoms. 
4. Esmena d’addició relativa a l’ICIO. Bonificació. 
5. Esmena de modificació de la taxa per tramitació de documents. Exempció. 
6. Esmena d’addició relativa a la taxa per serveis educatius. Bonificacions. 
7. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis educatius. Congelació taxes 

menjador. 
8. Esmena d’addició relativa a l’IAE. Bonificacions. 
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9. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis esportius i piscines.  Exempció. 
10. Esmena d’addició relativa a la taxa zones blaves. Nova Targeta. 
11. Esmena d’addició amb caràcter general. Famílies monoparentals.  

 
El grup proponent retira les esmenes núm. 4, 5, 6, 7, 8, 9 i 11.  
L’esmena núm. 1 es rebutjada amb 2 vots a favor del Grup d’ERC, 7 abstencions del Grup de 
CiU i el regidor no adscrit i 18 vots en contra dels grups del PSC, PP EUiA.  
L’esmena núm. 2 es rebutjada amb 9 vots a favor dels grups d’ERC, CiU i EUiA, 3 
abstencions del Grup del PP i el regidor no adscrit i 15 vots en contra del Grup del PSC. 
L’esmena núm. 3 es rebutjada amb 8 vots a favor dels grups d’ERC i CiU, 4 abstencions dels 
Grups del PP i EUiA i del regidor no adscrit i 15 vots en contra del Grup del PSC. 
L’esmena núm. 10 es rebutjada amb 2 vots a favor del Grup d’ERC, 3 abstencions del Grup 
del PP i del regidor no adscrit i 22 vots en contra de la resta de grups.  
 
 
d.- Grup Municipal del PP , presenta deu esmenes: 
 

1. Esmena de modificació a l’IBI. Tipus de gravamen 0,60. 
2. Esmena d’addició a l’IBI. Bonificacions. 
3. Esmena de modificació a l’IBI. Bonificacions energies. 
4. Esmena d’addició a l’IBI. Bonificacions horta. 
5. Esmena de modificació a l’IAE. Bonificacions. 
6. Esmena d’addició a l’IAE. Bonificacions. 
7. Esmena d’addició a l’IVTM. Bonificacions. 
8. Esmena d’addició a l’ICIO. Bonificacions. 
9. Esmena de modificació a l’impost de plusvàlua ( IVTU ).  Bonificacions. 
10. Esmena de modificació relativa a diverses taxes. Congelació. 

 
Les esmenes núm. 2 i 5 són retirades pels proponents. 
L’esmena núm. 1 es rebutjada amb 8 vots a favor dels grups del PP i de CiU, 1 abstenció del 
regidor no adscrit i 18 vots en contra dels grups del PSC, ERC i EUiA.  
Les esmenes núm. 3, 6 i 7 són rebutjades amb 9 vots a favor dels grups del PP, CiU i EUiA, 3 
abstencions del Grup d’ERC i del regidor no adscrit i 15 vots en contra del Grup del PSC. 
Les esmenes núm. 4, 8 i 9 són rebutjades amb 8 vots a favor dels grups del PP i CiU, 3 
abstencions del Grup d’ERC i del regidor no adscrit i 16 vots en contra dels Grups del PSC i 
EUiA.  
L’esmena núm. 10 es rebutjada amb 2 vots a favor del Grup del PP, 15 vots en contra del 
Grup del PSC i 10 abstencions de la resta de grups.  
 
 
e.- Grup Municipal de CiU , presenta  divuit esmenes: 
 

1. General. No aplicació d’IPC a impostos taxes i preus. 
2. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Tipus de gravamen 0,612 i 0,679. 
3. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Substitució de bonificació  
4. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Bonificacions famílies nombroses i 

monoparentals. 
5. Esmena de modificació de l’IBI. Bonificacions sistemes energètics. 
6. Esmena d’addició relativa a l’IBI. Bonificacions horta 
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7. Esmena d’addició relativa a l’IBI. Descomptes. 
8. Esmena d’addició relativa a l’IAE. Bonificacions 
9. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. Bonificacions. 
10. Esmena de supressió relativa a l’ICIO.  
11. Esmena d’addició relativa a l’ICIO. Bonificacions. 
12. Esmena de substitució relativa a l’impost de plusvàlua ( IVTU ). Bonificacions. 
13. Esmena de substitució relativa a la taxa per tramitació de documents. Exempció. 
14. Esmena d’addició relativa a la taxa d’activitats i d’intervenció integral de 

l’administració ambiental. Exempcions. 
15. Esmena d’addició relativa a la taxa d’activitats i d’intervenció integral de 

l’administració ambiental. Bonificacions. 
16. Esmena d’addició relativa a la taxa per cementiri. Exempcions. 
17. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis esportius i piscines. 

Bonificacions. 
18. Esmena d’addició relativa a la taxa per guals i reserves de la via pública. Exempcions.  

 
El grup proponent retira les esmenes núm. 10, 13, 14, 3r apartat de la núm. 15 i la núm. 16.  
L’esmena núm. 1 es rebutjada amb 9 vots a favor dels grups de CiU, PP i del regidor no 
adscrit, 15 vots en contra del Grup del PSC i 3 abstencions dels grups ERC i EUiA. 
Les esmenes núm. 2, 5, 6 i 9 són rebutjades amb 6 vots a favor del Grup de CiU, 5 
abstencions dels grups del PP i ERC i del regidor no adscrit i 16 vots en contra dels grups del 
PSC i EUiA.  
L’esmena núm. 3 es rebutjada amb 8 vots a favor dels grups de CiU i PP, 3 abstencions del 
Grup d’ERC i del regidor no adscrit i 16 vots a favor dels grups del PSC i EUiA.  
L’esmena núm. 4 es rebutjada amb 6 vots a favor del grup de CiU 15 vots en contra del Grup 
dels PSC i 6 abstencions de la resta de grups.  
L’esmena núm. 7 es rebutjada amb 7 vots a favor del Grup de CiU i del regidor no adscrit, 4 
abstencions dels grups del PP i ERC i 16 vots en contra dels grups dels PSC i EUiA.  
L’esmena núm. 8 es rebutjada amb 8 vots a favor dels grups de CiU i ERC, 3 abstencions del 
Grup del PP i del regidor no adscrit i 16 vots en contra dels grups del PSC i EUiA.  
L’esmena núm. 11 es rebutjada amb 8 vots a favor dels grups de CiU i ERC, 4 abstencions 
dels grups del PP i EUiA i del regidor no adscrit i 15 vots en contra del Grup del PSC. 
L’esmena núm. 12 va ser rebutjada amb 7 vots a favor del Grup de CiU i del regidor no 
adscrit, 15 vots en contra del Grup del PSC i 5 abstencions de la resta de grups.  
Els apartats 1 i 2 de l’esmena núm. 15 i l’esmena núm. 18 van ser rebutjades amb 8 vots a 
favor dels grups de CiU i PP, 15 vots en contra del Grup del PSC i 4 abstencions de la resta 
de grups.  
L’esmena núm. 17 va ser rebutjada amb 11 vots a favor dels grups de CiU, PP i ERC i del 
regidor no adscrit, 15 vots en contra del Grup del PSC i una abstenció del Grup EUiA.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


